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BIG BAND 
V PARKU

MOST  - V Radničním par-
ku mezi mosteckým magistrá-
tem a hotelem Cascade zahraje 
29. července od 17 do 18 hodin 
Big Band Zdenka Tölga. Vstup 
je zdarma.

PÍSNIČKA 
PRO TEBE
LITVÍNOV - Na nádvo-

ří zámku zazní 28. července od 
16  hodin koncert Ivy Boušové 
„To je ta písnička pro tebe“. 

FOLKOVÝ 
KONCERT

LITVÍNOV – Ve středu 
4.  srpna  můžete  od 16 hodin 
zavítat na nádvoří zámku Vald-
štejnů na folkový koncert Pepy 
Štrosse a syna. 

PĚSTITELSKÉ  
TRHY

MOST – V Radničním parku 
se konají 31. 7. od 5 do 12 hodin 
Pěstitelské trhy. Na nové mís-
to se přesunuly z bývalé tržnice 
u Kosmosu.                          (nov)

Až do konce června mohla mostec-
ká veřejnost hlasovat prostřednictvím 
Mobilního rozhlasu pro některý z dvaa-
dvaceti návrhů, jak zvelebit město či vy-
lepšit jeho prostředí. V projektu Hejbni 
Mostem! letos hlasovalo 1 169 občanů. 
Město vyhlásilo rovněž tipovací soutěž. 
Vítězem se stal ten, kdo se nejvíce při-
blížil k odhadu počtu hlasujících a zís-
kal tak dvě  vstupenky do mosteckého 
divadla. „Nejvíce hlasů ze všech 22 ná-
vrhů získal projekt na rozšíření stávají-
cích plážových hřišť na Benediktu. Do-
slova na paty mu šlapaly další dva vítěz-
né nápady, a to interaktivní tabule nebo 
televize do klubovny seniorů Astra a zve-
lebení areálu penzionu v ulici Ke Koupa-
lišti. Nejvíce hlasů tedy získali sportovci 
a aktivní senioři,“ informovala mluvčí 
mosteckého magistrátu Klára Vydrová. 
Připomněla, že pro letošní ročník bylo 
typické a sympatické právě zapojení se-
niorů, kteří se zajímají o dění ve městě 
a bedlivě jej sledují. S autory vítězných 
návrhů se už setkal náměstek primátora 
Marek Hrvol, který je patronem partici-
pativního rozpočtu. Vítězům poděkoval 
za účast, pogratuloval k vítězství a pře-
dal drobné dárky. 

Autorem návrhu, který veřejnost zau-
jal nejvíce (355 hlasů), je Jakub Verner. 

Díky jeho námětu město nechá rozšířit 
plážová hřiště na Benediktu. Tak, aby 
odpovídala pravidlům plážové házené 
a byla zároveň bezpečná. Jejich rozšíře-
ní navíc umožní využít místo dvou, tři 
hřiště.

Autorem nápadu pořídit interaktivní 
tabuli pro seniory v Astře  je Jiří Marek, 
který v Astře žije. Senioři se budou ra-
dovat i z posledního z vítězných návrhů, 
kterým je zvelebení areálu penzionu Ke 
Koupališti. Ten navrhla tamní obyva-
telka Doris Svačinová. Podle jejího ná-
mětu bude vybudován altán s  lavicemi 
a stolky. „Chci poděkovat všem, kteří náš 
projekt podpořili, a vedení města, že tuto 
soutěž realizuje,“ řekla paní Svačinová.

Na realizaci všech návrhů jsou v roz-
počtu vyčleněny 2 mil.Kč „Všechny pro-
jekty se stejně jako loni zrealizují ještě 
v témže roce,“ doplnila  mluvčí. 

V  loňském pilotním ročníku Hejbni 
Mostem! se sešlo 44 návrhů, z nichž se 
do užšího kola probojovalo 23 z  nich. 
Do hlasování se zapojilo 2  105 obyva-
tel. Mostečané si tak mohou užívat od 
loňského roku bosonožky na Resslu za 
jezírkem, děti nových herních prvků na 
vtelenském hřišti a děti z  mateřinek si 
pak v parných dnech mohou hrát na za-
stíněných pískovištích.                      (sol)

HEjBNI MOSTEM! „válcovali“ senioři
MOST – Hřiště na plážový volejbal,  interaktivní tabule a venkovní zázemí pro senio-
ry. To jsou letošní tři vítězné projekty v rámci programu Hejbni Mostem! Mostečané 
se jich dočkají ještě letos.   

Letošní ročník Hejbni Mostem! doslova válcovali senioři. Jsou úspěšní hned se dvěma projekty ze třech vítězných. Patron projektu, ná-
městek primátora Marek Hrvol, má ze zapojení seniorů do dění města radost.

Šijte a darujte 
veselé polštářky

LITVÍNOV – Město Litvínov, Patchwork klub Litvínov a zájmové 
sdružení Donor opět pořádají tradiční akci „Veselé polštářky pro 
dětské pacienty“. Pokud se chcete zapojit, stačí ušít a darovat ori-
ginální a veselý polštářek dětským pacientům motolské onkologie.

Obal i náplň polštářku (obojí musí být nové) musí být pratelné 
minimálně na 60 °C! Hotový výrobek přineste nebo zašlete poštou 
ve dnech od 3. do 17. srpna od 9 do 17 hodin do pokladny zámku 
Valdštejnů v Litvínově v ulici  Mostecká čp. 1. 

Polštářky můžete předat nejpozději do 20. září, vystaveny budou 
den po odevzdání. Výstava veselých polštářků proběhne od 19. srp-
na do 28. září od 9 do 12  hodin a od 13 do 17 hodin v zámku Vald-
štejnů v Litvínově. Vstupné je 30 Kč. Polštářky budou předány dět-
ským pacientům do Fakultní nemocnice Motol, kliniky dětské he-
matologie a onkologie transplantační jednotky.

Zájmové sdružení Donor je dobrovolné, nevládní, neziskové 
sdružení občanů a právnických osob, které spojuje program podpo-
ry a psychosociální pomoci pacientům po transplantaci kmenových 
buněk krvetvorby a nebo závažných akutních i chronických one-
mocnění, jejich rodinám a zdravotnickému personálu.             (nov)
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Koncert skupiny JELEN se uskuteční v amfiteátru Zámeckého vinařství  
Johann W v Třebívlicích rámci Kulturního léta 2021. Těšit se zde můžete na  
další koncerty: pátek 30. 7. Ben Cristovao, sobota 31. 7. Monkey Business  

  
 

Veškeré dotazy ohledně koncertů směřujte na promotéra na tel. 602 320 632.

Srpen
pátek 6. 8. Ewa Farna  
pátek 13. 8. Michal Hrůza  
sobota 14. 8. UDG  
čtvrtek 19. 8. Mirai 

Září
sobota 4. 9. David Koller  
pátek 17. 9. Queenie  
sobota 18. 9. Tomáš Klus  
sobota 25. 9. Meky Žbirka

Veselé polštářky poputují k onkologicky nemocným dětem.
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jóga s lamami
na zahradě muzea

MOST – Na zahradě  Oblastní-
ho muzea a galerie v Mostě si  
můžete každé úterý od 17.30 
do 18.45 hodin během prázd-
nin   zacvičit jógu s lamami. 

Během lekce se budou na 
zahradě pást lamí kluci JER-
RY a FREDDIE. Po lekci je 
možné lamy pomazlit a na-
krmit je. Cvičení je vhodné 
i pro začátečníky. Jógamatku 
s sebou!  Je nutné si udělat nejdříve registraci na www.anahatajoga.
isportsystem.cz, vložit kredit a pak rezervaci. Bez kreditu není re-
zervace možná. Nebo je možné si rezervovat místo přes e-mail: in-
fo@anahatajoga.cz. Tel.: 602 421 285. V případě nepříznivého poča-
sí bude lekce bez lam probíhat na velkém sále v Anahata jóga. O pře-
sunu lekce do vnitřních prostor bude organizátor informovat přes 
rezervační systém zasláním SMS a e-mailu.                                   (nov)

Zubní pohotovost
mění ordinační dobu

MOST - Zubní pohotovost v Mostě nebude v provozu v pátek, 
jako tomu bylo dosud. Pohotovostní služba funguje v sobotu, ne-
děli a o svátcích od 9 do 16 hodin. Poslední pacient bude ošetřen 
v 15.30 hodin (není-li na webu www.pohotovostmost.cz uvedeno 
jinak). Ordinace MUDr. Tamary Sionkové najdete v prvním patře 
mostecké polikliniky, přístup je  přes centrální příjem i výtahem či 
po schodech z hlavní silnice.                                                            (nov)

 
 Kouzelná noc
v mosteckém kostele

MOST - Kostel Nanebevzetí 
Panny Marie v Mostě chys-
tá netradiční prohlídku. 
Oblíbenou „Hradozámec-
kou noc“. 

Na tradiční akci Národ-
ního památkového ústa-
vu s názvem Hradozámec-
ká noc se letos můžete tě-
šit 31. července od 20 do 
22 hodin. Návštěvníci mosteckého kostela Nanebevzetí Panny Ma-
rie budou opět hádat známé osobnosti minulých století, a to vše za 
zvuku mosteckých varhan. Vstupenky za 120 korun můžete zakou-
pit přímo před prohlídkou v pokladně kostela.                           (nov)

Krušnoman zavře Matyldu
MOST - Kvůli závodu Krušnoman Cross Triathlon Most bude 

v neděli 25. července od 8 hodin po celou dobu konání sportovního 
klání pro veřejnost uzavřena vodní plocha v areálu Matylda a dráha 
kolem ní. Všichni návštěvníci, kteří přijdou do areálu fandit a pod-
pořit závodníky, jsou vítáni.                                                            (nov)

Stavba zázemí u jezera Most 
je těsně před dokončením. 
„V tuto chvíli probíhají závěreč-
né zkoušky a proplachy potrub-
ních vedení. Na terase se v minu-
lém týdnu instalovaly nové stoly. 
Oficiální otevření se předpokládá 
právě v těchto dnech,“ uvedla tis-
ková mluvčí mosteckého magis-
trátu Klára Vydrová. 

U jezera se instalovaly dva 
stánky s  občerstvením. Mezi 
nájemce patří například Lagar-
to, ale také Plzeňský restaurant. 
„Kromě občerstvení se vybudo-
valo nové sociální zařízení a pře-
vlékárny pro pány, dámy a imo-
bilní občany  a zázemí pro správ-
ce areálu. Tedy kancelář, garáž 
a sklad. Správcem a provozova-
telem areálu na jezeře Most jsou 
Technické služby města Mostu, 
které si prováděly i výběr nájem-
ců stánků,“ informovala  mluv-
čí a dodala, že terasy nabídnou 
příjemný pohled na jezero a je-
ho okolí.

Ještě před letní sezonou se 
dokončily nové pláže a oddy-

chová zóna. Pláže chce ale měs-
to vylepšit. „Plánujeme přesypá-
ní oblázkových pláží jemnějším 
kačírkem, a to včetně vstupu do 
vody. Současné řešení s labskými 
oblázky velikosti 8 – 16 cm a 16 
– 32 cm je nevyhovující,“ dopl-
nila Klára Vydrová. 

Součástí  pláží jsou sluneční-
ky a lehátka. Koupání v jezeře je 
na vlastní nebezpečí. S plavčíky 
se tu zatím nepočítá, ale město 
chce o možnosti působení zá-
chranářů u jezera v  budoucnu 
jednat ještě s  Palivovým kom-
binátem.  

Bylo zde zřízeno zázemí pro 
Městskou policii Most, které 
bude dovybaveno solárním pa-
nelem pro napájení vybavení 
buňky a také technikou pro sle-
dování záznamu kamer umís-
těných na plážích jezera Most 
a u prodejních stánků. „Součas-
ně také bude ještě v létě realizo-
váno veřejné osvětlení komuni-
kací od děkanského kostela až 
k centrálnímu parkovišti u pláží 
jezera Most,“ prozradila mluvčí. 

U jezera se „zabydlí“ 
vodní sporty i kemp
Vybudováním sociálního zá-

zemí a občerstvení se  s aktivi-
tami u jezera nekončí. Jedná 
se o dalších novinkách zamě-
řených na sportovce. „Sportov-
ní aktivity se dají na jezeře Most 
provozovat v období hned několi-
ka měsíců v roce. Sportovci ma-
jí o jezero zájem. Budou tu fun-
govat vodní sporty a bude nut-
né zde vybudovat vhodné záze-

mí. Jednáme například s jachtaři 
a veslaři, své místo tu budou mít 
také potápěči a další,“ zmínil 
primátor Jan Paparega. Potápě-
či budou mít k dispozici své mo-
lo, a to z části u mariny. Je zde 
snazší přístup do vody. „Záze-
mí pro vodní sporty podpoříme 
ve spolupráci s  Palivovým kom-
binátem. Je tu možnost i dotací 
z  Národní sportovní agentury,“ 
podotkl  primátor. U napouště-
cího objektu má vzniknout i au-
tokemp.                                  (sol)

Novinky u jezera Most
Občerstvení, převlékárny a menší oblázky 

MOST – Návštěvníky jezera Most co nevidět přivítá nově vybudo-
vané zázemí. Budou se tu moci kvalitně občerstvit nebo si posedět 
u dobré kávy. Samozřejmostí je nové sociální zázemí. Nová tu bude 
i oblázková pláž.   

Nové zázemí se opravdu povedlo, což návštěvníci jistě ocení. 
Veřejnou zakázku realizovala společnost YSSEN, s.r.o.   

Pláže se slunečníky a s čerstvě vysazenými stromy. Převlékárna.

Město plánuje  přesypat oblázkové pláže jemnějším 
kačírkem, a to včetně vstupu do vody. Současné labské 
oblázky jsou příliš veliké a návštěvníkům nevyhovují.

Chybět samozřejmě nemůže ani zázemí 
pro milovníky piva a dalších nápojů.

 Ministerstvo vnitra informo-
valo o plánované odstávce sys-
tému pro podání žádosti o vy-
dání občanského průkazu a ces-
tovního pasu a jejich následné 
převzetí, ke které dojde koncem 
příštího týdne. 

Požádat o vydání občanské-
ho průkazu může občan nej-
později do 28. července 2021.  
Od 30. července do 1. srpna ne-
lze převzít občanský průkaz se 
strojově čitelnými údaji a s kon-
taktním elektronickým čipem. 
Od 29. července do 1. srpna 
lze ale požádat o vydání občan-
ského průkazu bez strojově či-
telných údajů s dobou platnos-
ti na 1 měsíc. Pokud jde o pas, 

pak nelze podat žádost o je-
ho vydání od 29. července do 
1. srpna. A od 30. července do 
1. srpna nelze cestovní pas pře-
vzít. „Jelikož je odstávka naplá-
nována na dny čtvrtek až neděle, 
dá se předpokládat, že se občanů 
ve větší míře nedotkne. V přípa-
dě mosteckého magistrátu se od-
stávka týká jen jediného úřední-
ho dne, tedy čtvrtka 29. červen-
ce,“ informovala tisková mluv-
čí mosteckého magistrátu Klára 
Vydrová.

Odstávka systému souvi-
sí s přijímáním nového zákona 
o občanských průkazech a přijí-
máním novely zákona o cestov-
ních dokladech.                     (sol)

Pasy a občanky budou mít „výluku“
MOST – Koncem července se chystá krátkodobá „výluka“ ve vydává-
ní pasů a občanských průkazů či podávání žádostí o jejich vydání. 



MOSTEČTÍ LVI
brousí ledové ostří

MOST - Po zrušené sezóně 
2020/21 se hokejový   A-tým 
MOSTECKÝCH LVŮ   chystá na 
novou sezónu.

Na konci července bude 
příprava 2021/2022 zahájena 
na ledě prvoligového 
Sokolova. Naplánováno je 
zatím 10 utkání. Účast diváků 
bude podléhat aktuálně 
platným epidemiologickým 
opatřením. I letos bude 
tým MOSTEČTÍ LVI v II. 
lize součástí skupiny Sever 
společně s BK Nová Paka, HC 
Děčín, HC Draci Bílina, HC 
Dvůr Králové n/L, HC Letci 
Letňany, HC Wikov Hronov 
a TJ HC Jablonec n/N. Ligové zápasy odstartují v sobotu 18. září. 
MOSTEČTÍ LVI budou v prvním kole hostit tým HC Wikov  
Hronov.                                                                                               (nov)
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Přípravné práce na obno-
vě stropní konstrukce a údržby 
bazénu začaly ještě v době uza-
vření areálu vinou pandemie. 
Stavbu kvůli jejímu rozsahu ne-
bylo možné dokončit k termí-
nu vládou plánovaného roz-
volnění, tedy do poloviny červ-
na. Vedení města se, společně 
s provozovatelem, Technickými 

službami města Mostu, proto 
dohodlo, že  opravy proběhnou 
od června do srpna. Tedy v do-
bě, kdy budou již na Aquadro-
mu v provozu venkovní bazény. 
Náklady na rekonstrukci strop-
ní konstrukce dosáhnou zhru-
ba 3,7 mil. Kč bez DPH. „Prá-
ce by měly být dokončeny tak, 
aby do začátku září bylo možné 
provoz bazénové haly obnovit. 
Město současně nabízí   jako ná-
hradní sportoviště nová plovou-
cí mola na Matyldě, kde vznik-
nou i dvě nové padesátimetrové 
dráhy pro plavce se startovací-
mi bloky dle pravidel Meziná-
rodní plavecké federace,“ uvedl 
primátor města Mostu Jan Pa-
parega. Zakázku na Aquadro-
mu provádí chomutovská spo-
lečnost VÝŠKOVÉ STAVEBNÍ 
PRÁCE spol. s r.o. 

„Práce zatím probíhají podle 
plánu a měly by být dokončeny 
do konce srpna. Jedná se o plá-
novanou rekonstrukci nátěrů ce-
lého vnitřního stropu. Opravují 
se, čistí, brousí a znovu natíra-
jí dřevěné stropní vazníky a pa-
lubky,“ uvedl ředitel Technic-
kých služeb města Mostu Vác-
lav Zahradníček a podotýká, že 
se jedná o první opravu svého 
druhu po téměř dvaceti letech 
fungování Aquadromu v  Mos-
tě. Město se snaží realizovat 
každoročně vždy jednu z  ná-
ročnějších investic. „Údržba 

je u tak rozsáhlého areálu, kte-
rý stárne, náročná. Z větších in-
vestic se do budoucna plánuje  
oprava terasy a kopule tobogá-
nu, střešní krytiny a izolace. Ka-
ždý rok se něco opraví, mezitím 
se vyskytne něco nového. Je toho 
ale určitě dost, co si na Aquadro-
mu ještě zaslouží opravit,“ uvedl 
dále ředitel. 

Návštěvnost snižuje 
konkurence i počasí    
I přesto, že je vnitřní hala  

uzavřena a provozovatel přichá-
zí o část tržeb, návštěvnost ven-
kovního areálu je prý uspokoji-
vá. „Nejsou to sice rekordy, a to 
i z důvodu uzavření vnitřní ha-
ly. Vliv na úbytek měla i pan-
demie či letošní deštivé  počasí. 

Nádherná je nyní Matylda a  je-
zero Most. Otevřené je i koupali-
ště na Resslu. Lidé mají na výběr, 
a i to způsobilo odliv návštěvní-
ků,“ konstatoval ředitel. Přes-
to Aquadrom od začátku se-
zóny, od rozvolnění, navštívilo 
do poloviny července na pět ti-
síc lidí. „Rekordně jsme zazna-
menali  1 500 návštěvníků v jed-
nom dni,“ zhodnotil ředitel. Ná-
vštěvnost naopak zvyšuje zvele-
bení areálu. „Doplnili jsme velké 
šachy na minigolf a jsou tu nové 
toalety. To se odrazilo na zvýše-
né návštěvnosti, lidé minigolf na-
vštěvují hodně,“ upozornil Vác-
lav Zahradníček. Připomněl, že 
v provozu  je sauna, která je ote-
vřena každodenně, kosmetika, 
masáže či aquachobotničky, fit-
ness apod.                             (sol)

Aquadrom: Koupání uvnitř zavřené do září
MOST – Krytá bazénová hala na mosteckém Aquadromu zůstává 
v letních měsících uzavřena. Důvodem je oprava stropní konstrukce 
v bazénové hale. Venkovní areál ale funguje. Otevřeny jsou i někte-
ré služby uvnitř haly včetně sauny.  

Oprava střešní konstrukce začala v červnu a potrvá potrvá do konce 
srpna. Jedná o první opravu svého druhu po téměř dvaceti letech fun-
gování Aquadromu v Mostě.

Projektová dokumentace 
na nový odbavovací systém je 
před dokončením. „Pracujeme 
na technické dokumentaci, ta 
by měla být v  září tohoto roku 
projednána orgány společnos-
ti. Proběhne prezentace pro na-
še akcionáře a dle rozhodnutí 
orgánů společnosti bude vyhlá-
šena zakázka, popřípadě bude 
ještě upravena technická doku-
mentace,“ uvedl šéf Dopravní-
ho podniku měst Mostu a Lit-
vínova Daniel Dunovský. 

Jakmile orgány společnosti 
rozhodnou o podobě odbavo-
vacího systému, bude dopravce 
veřejnost informovat. „V tuto 
chvíli se projednávají jednotlivé 
varianty a není ještě definitiv-
ně rozhodnuto“ upřesnil Dani-
el Dunovský. Nový odbavova-
cí systém je pro pokračování 
integrace dopravy s  Ústeckým 
krajem naprosto klíčový. Bu-
de znamenat investici v řádech 
desítek milionů korun. Přes-
né náklady vzejdou až z  hoto-

vého projektu. Dopravní pod-
nik bude usilovat o získání do-
tace. „Výzvy budou vyhlašová-
ny v  první polovině roku 2022. 
Zatím nejsou schválené aloka-
ce pro jednotlivé programy na 
úrovni Evropské komise. Uzna-
telnost nákladů by měla být od 
1. 1. 2021 - pokud tedy vyhlá-
síme zakázku dříve a začneme 
realizovat bez výzvy, mělo by 
i tak dojít k uznatelnosti nákla-
dů - pokud bude projekt podpo-
řen,“ vysvětlil dále ředitel do-
pravního podniku. V  přípa-
dě, že by byl dopravní podnik 
s  dotacemi úspěšný, mohly by 
se „ušetřené“ prostředky vy-
užít například na nákup nové 
nízkopodlažní tramvaje.  

V případě, že vše půjde pod-
le plánu a dopravní podnik na 
podzim vyhlásí veřejnou za-
kázku, je zavedení nového od-
bavovacího systému do praxe 
otázkou několika měsíců. Nej-
větší úskalí bude představo-
vat přechod ze starého na nový 

odbavovací systém. Souběžně 
bude muset ve vozidlech fun-
govat systém stávající a ved-
le něj zároveň nový. „Zavede-
ní nového odbavovacího systé-
mu bude znamenat také výmě-
nu všech stávajících čipových 
karet, což je řádově kolem sta 
tisíc čipových karet se zastara-
lou technologií. Výměna bude 
probíhat za provozu,“ prozradil 
ředitel Dunovský. Zatím ješ-
tě není definitivně rozhodnu-
to, zda bude tato výměna zpo-
platněna.  

Od roku 2006 do 30. 6. 2021 
bylo vydáno celkem 161 597 či-
pových karet, ke stejnému da-
tu evidoval dopravní podnik 
98 917 klientů. 

Nový systém odbavování bu-
de představovat pro cestující 
zvýšený komfort. „Platit bude 
čipová karta dopravního podni-
ku a také čipová karta Dopravy 
Ústeckého kraje. Bude zde mož-
nost platby bezkontaktní plateb-
ní kartou či mobilním telefonem, 
ale i v hotovosti,“ upřesnil Dani-
el Dunovský.                          (sol)

V MHD už nebudeme potřebovat hotovost
Nový odbavovací systém je „na spadnutí“

Pokud jste tuto komedii mos-
teckého divadla ještě nevidě-
li, můžete si ji užít 18. srpna 
od 19 hodin pod širým nebem 
u nedalekých sousedů. Kaba-
retně laděnou inscenaci  Baron 
Prášil pro mostecké divadlo na-
psal herec Jiří Kraus. Ten je zá-
roveň režisérem a představite-
lem titulní role.

Příběhy Barona Prášila by-
ly mnohokrát parafrázovány jak 
v literatuře, tak ve filmu i v diva-
dle. Diváci se ocitnou v  zapad-
lém německém hostinci a spatří 
hravé a humorné divadlo s řadou 
scénografických efektů. Vyslech-
nou neuvěřitelné historky a spat-
ří neiluzivní typ divadla. Tedy ta-
kový, který se nebojí oslovit divá-

ka, nechat herce vystoupit z role 
a komentovat situaci atp.

V dalších rolích hrají Michaela 
Krausová a Michal Pešek. Hudbu 
a texty napsali Tomáš Alferi a Vít 

Herzina. Scénu vytvořili Jiří Za-
jáček a Tomáš Nedvěd. Lístky za-
koupíte v předprodeji v IC Bíli-
na na www.kcbilina.cz a www.ti-
cketportal.cz.                        (nov)

Mostecký Baron Prášil na Kyselce
MOST - Městské divadlo v Mostě představí svou hru Baron Prášil 
v Letním amfiteátru Kyselka v Bílině. 

Stávající odbavovací systém na čipové karty je sedmnáct let starý. Most 
byl tehdy mezi prvními městy, která cestování v MHD s „čipovkou“ za-
vedla. 

Zdař Bůh havíři a představitelé  
hornických měst a obcí!

V září vás s potěšením přivítá-
me v Mostě, městě s bohatou hor-
nickou tradicí a stále ještě aktiv-
ním povrchovým dobýváním uh-
lí. Plánovali jsme setkání spojit 
s naší Mosteckou slavností, která 
se koná již řadu let právě v měsí-
ci, kdy havíři slaví svůj svátek. Ale 
nepříznivá covidová situace nám 
naše plány zpřetrhala.

Mosteckou slavnost jsme 
s ohledem na měnící se opatře-
ní a nezbytnou dobu přípravy tak 
velké akce, která se rovná hudeb-
ním festivalům, zrušili. Setkání hornických města a obcí se ale usku-
teční! Nebude sice bohužel s hojnou účastí veřejnosti, přesto jsem 
plně přesvědčen, že nejen splní svůj účel, ale vám, havířům, před-
stavitelům hornických spolků a hornických měst a obcí, nabídne pl-
nohodnotný program, v němž bude dostatek prostoru pro hornic-
ké tradice a rituály, setkání s přáteli i poznání našeho města. Už teď 
se těšíme, až se v září v Mostě společně setkáme a po hornicku po-
zdravíme Zdař Bůh!

Jan Paparega 
primátor statutárního města Mostu

Jan Paparega

Divadelní pokladna zavřena
MOST - Pokladna Městského divadla Most  je až do 17. srpna 

uzavřena. V době uzavření pokladny je možné vstupenky rezervo-
vat na www.divadlo-most.cz. Divadelní pokladna  bude opět otevře-
na od 18. srpna každý všední den od 8 do 18 hodin.                   (nov)

MOSTECKO – Na podzim plánuje dopravní podnik vyhlášení veřejné 
zakázky na nový odbavovací systém. Pokud vše půjde bez kompli-
kací, budou se cestující v příštím roce přepravovat na jednu integro-
vanou kartu v různých prostředcích v rámci Ústeckého kraje.   

Vnitřní hala je sice zavřená, ale 
sauna je otevřena, a to každo-
denně.

Z eptali jsme se...
Co je smyslem tzv. mozaikového 
sečení trávy a kde se uplatňuje?

Odpovídá ředitel Technických služeb Most  
Václav Zahradníček 

„Město Most ve spolupráci s Technický-
mi službami města Mostu připraví pro ve-
getační sezónu 2022 ve vybraných lokali-
tách města možnost použití mozaikové se-
če do příslušné smlouvy o údržbě městské 
zeleně. Provedení a rozsah mozaikové se-
če bude přizpůsoben aktuálním klimatic-
kým podmínkám, dle dostatku či nedostat-
ku dešťových srážek, a také potřebám oby-
vatel města, což je pohyb dětí a domácích zvířat v trávníkových plo-
chách s ohledem na rizika alergií, klíšťat, apod. 

Smyslem mozaikové seče je v době sucha udržovat určité partie 
travních porostů, aby zadržovaly vláhu. 

Momentálně je ale vláhy dostatek. Mozaikové seče se uplatňují 
například na Šibeníku nebo tam, kde to má své opodstatnění. Ne-
jsou vhodné naopak na sídlištích, kde je vyšší pohyb obyvatel, kteří 
mají rádi svůj komfort.“                                                                     (sol)

Všechny sauny opět v provozu
MOST - Máte rádi saunování? 

Všechny sauny v hotelu Casca-
de můžete využít denně od 10 do 
22 hodin, i když nejste hoteloví 
hosté. K dispozici je finská, par-
ní i aroma s odpočinkovou zónou 
za speciální cenu 225  Kč/osobu. 
Rezervaci lze provést e-mailem hotel@hotel-cascade.cz nebo telefo-
nicky 773 689 056.                                                                           (nov)
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„Jsme rádi, že jsme od 1. čer-
vence mohli otevřít všechna naše 
informační centra. Po několika-
měsíční pauze se tak návštěvní-
ci mohou opět podívat například 
do jaderných elektráren Duko-
vany a Temelín nebo do přečer-
pávacích vodních elektráren Da-
lešice a Dlouhé Stráně. Zno-
vu otevřeno je Informační cent-
rum obnovitelných zdrojů Hučák 
v Hradci Králové a pochopitel-
ně i Informační centrum klasic-
ké energetiky v Elektrárně Ledvi-
ce. I v jeho případě jsme zde rea-
lizovali několik novinek. Tou nej-
důležitější je nový herní koutek 
pro nejmenší návštěvníky,“ ří-
ká Kateřina Bartůšková, vedou-
cí informačních center Skupiny 
ČEZ. Jak dodává, infocentra bu-
dou otevřena s limitem na jednu 
prohlídku. „Samozřejmě i nadá-
le dodržujeme všechna bezpeč-
nostní opatření. Všude je k dis-
pozici dezinfekce rukou a dokud 
budou respirátory povinné, bude 
umožněn přístup do infocentrech 
pouze s nimi.“

Nový dětský koutek v info-
centru Elektrárny Ledvice se pl-
ně doplňuje s již zde dříve na-
instalovanými herními prvky. 

Kombinace zábavy a vzdělává-
ní zároveň přitom nabízí edu-
kativní stěnu, zkoušku vodivos-
ti, fungování elektráren, obkres-
lovací led, stůl s motivem elek-
trárny a skřítků Enerů. Starší 
návštěvníci si pak mohou svo-
ji energii i baterie svých mobil-
ních telefonů dobít při odpo-
činku na nabíjecí lavičce nebo 
se uvolnit při hře na lego stěně. 
„Po celé prázdniny se mohou ta-
ké děti vydat ‚Za zelenou ener-
gií se Skupinou ČEZ.‘ Na začát-
ku prohlídky dostanou tužtič-
ku a kvízovou kartu. Tu pomocí 
různě rozmístěných nápověd po 
infocentru vyplní a na závěr za 
něj dostanou odměnu. Co si z ak-
tuální nabídky vyberou, bude jen 
na nich. A protože jako společen-
sky odpovědná firma chceme dě-
ti vést k udržitelnosti, z papíru od 
kvízu si budou moci složit i kra-
bičku,“ poznamenala Kateřina 
Bartůšková.

„Těší nás, že jsme opět moh-
li zpřístupnit naše infocentrum 
s nejvyšší oficiální rozhlednou 
v České republice veřejnosti. No-
vinky dozajista ocení hlavně ti 
nejmladší. Zajímavá pro ně ur-
čitě bude i cesta za obnovitelný-

mi zdroji energie. Ostatně samo-
spád vody i sluneční paprsky k je-
jí výrobě využíváme i my v kla-
sické elektrárně. Například již ví-
ce než rok máme v retenčních ná-
držích, jimiž se do přírody vrací 
ekologicky nezávadná voda, na-
instalovány čtyři bezlopatkové 

odvalovací turbíny. Skupina ČEZ 
přitom zvolila Elektrárnu Ledvi-
ce za svůj prubířský kámen, ča-
sem by se proto tyto unikátní mi-
niturbíny mohly objevit i jinde. 
Mezi obnovitelné zdroje energie 
jsme se zařadili i díky nové foto-
voltaické elektrárně. Je sice ma-

lá svým výkonem, ale velká svým 
potenciálem. ČEZ totiž díky ní 
zkouší vlastnosti a vhodnost růz-
ných typů panelů, které chce po 
vyhodnocení nasazovat v připra-
vovaných velkých solárních par-
cích. Úhrnný výkon těchto zdro-
jů, kterými přispěje k plnění kli-

matických cílů a závazků České 
republiky, by měl v příštích dese-
ti letech dosáhnout tisíců MW,“ 
uzavírá Miroslav Svoboda, ředi-
tel Elektrárny Ledvice.

Ota Schnepp,  
mluvčí Skupiny ČEZ pro  

severozápadní a střední Čechy   

ČEZ znovu otevřel svá infocentra
Prázdninová cesta za zelenou energií do Elektrárny Ledvice 
LEDVICE - S prvním prázdninovým dnem se znovu otevřelo pro 
zájemce o industriální turistiku Informační centrum klasické ener-
getiky Skupiny ČEZ v Elektrárně Ledvice. Nucenou koronavirovou 
přestávku přitom energetici využili ve všech svých informačních 
centrech k různým inovacím a přípravě prázdninové hry pro malé 
návštěvníky.  Nejinak tomu bylo i v infocentru Elektrárny Ledvice, 
kde nyní na děti například čeká zcela nový herní koutek plný inter-
aktivních prvků, který určitě ocení i dospělí hračičkové.

 Na začátku prohlídky dostanou děti tužtičku a kvízovou kartu. Tu pomocí 
různě rozmístěných nápověd po infocentru vyplní a na závěr za něj 
dostanou odměnu. Co si z aktuální nabídky vyberou, bude jen na nich.

Nový dětský koutek v infocentru Elektrárny Ledvice se plně 
doplňuje s již zde dříve nainstalovanými herními prvky.

V novém herním koutku se děti mohou seznámit nejen 
s Elektrárnou Ledvice.

Již nyní zve průvodkyně Dana Daňková na výstavu 
Voda a civilizace, která bude v IC Elektrárny Ledvice 
nainstalována v průběhu měsíců srpna a září.



K rátce z Mostu

zpravodajství 23. července 2021 5

Hlavně nemyslet
Filip a Jana byli jednovaječná 

dvojčata. Všechno, co kdy kdo 
řekl o dvojčatech, všechny legen-
dy o společném myšlení dvojčat, 
o jednom světě, vše na ty dva 
přesně platilo. Od malička by-
li ti dva spolu spojení zvláštním 
neviditelným poutem. Když byl 
jeden z nich šťastný, byl i dru-
hý. Když jeden cítil 
bolet, plakal i dru-
hý. Společně usína-
li, společně se pro-
bouzeli. Měli rá-
di stejná jídla, smá-
li se stejným věcem. 
Jako malé děti byly 
k nerozeznání. Jak 
rostli, Jana byla ví-
ce dívčí, Filipa by si 
s dívkou nikdo ne-
spletl. Jejich obliče-
je, pohledy, úsměvy 
a gesta ale stále zů-
stávaly stejné. I povahy měli ti 
dva totožné. Hluboce zakořeně-
ný smysl pro spravedlnost. Oba 
náruživí sportovci, silní a vytr-
valí. Oba milí a laskaví. Oba vel-
mi oblíbení a společenští. Větši-
nu času trávili spolu. Po gymná-
ziu nastoupili oba na práva. Te-
prve po promoci se rozdělili. 
Filipa jeho povaha hnala k po-
licii. Toužil se stát kriminalis-
tou, odhalovat zločince a předá-
vat je spravedlnosti. Jana chtěla 
být jednou soudkyní, trestat zlo-
čin. Začala tedy pracovat u sou-
du s vědomím, že se jednou ke 
svému vysněnému  taláru do-
pracuje. Dál žili společně v ma-
lém bytě. Filip věnoval své prá-
ci veškerý čas. Byl velmi chytrý, 
spolehlivý, jeho nadřízení si jeho 
schopností velmi rychle všim-
li. Začal brzy postupovat po ka-
riérním žebříčku. Na osobní ži-
vot neměl čas. Jana si zatím našla 
přítele. Jakuba poznala v práci 
a hned se do něj bezhlavě zami-
lovala. V jejích očích byl skvě-
lý a nejlepší. Chtěla ho předsta-
vit bratrovi, přála si, aby ho Filip 
viděl stejně jako ona. Po společ-
ně stráveném večeru měl ale Fi-
lip jasno. Snad poprvé v životě 
se sestrou nesouhlasil. Jakub byl 
podle něj povrchní hajzlík, kte-
rý Janu jen využíval. Ten večer 
se sourozenci poprvé poháda-
li. Jana odešla ze společného by-
tu a práskla za sebou dveřmi. Šla 
k Jakubovi. Nevěřila tomu, že jí 
bratr přítele neschvaluje. Copak 
nevidí, jak se milují. Copak jí tu 
lásku nepřeje. Druhý den si při-
šla pro omluvu, ale Filip byl ještě 
zatvrzelejší. O Jakubovi si zatím 
něco zjistil. Byl to kluk, který se 
pohyboval na hraně zákona. Sta-
čil jediný chybný krok a skončil 
v kriminále. Od kolegů zjistil, že 
už ho několikrát šetřili kvůli na-
padení. Oznámení oběť vždy na-
konec stáhla, nebo se policii ne-
podařilo vinu prokázat a Jakub 
vyvázl, vždy to ale bylo jen tak 
tak. Filip se snažil nejprve Janě 
Jakuba rozmluvit. Po další hád-
ce jí ho jednoduše zakázal a Jana 
si sbalila své věci a od bratra se 
ještě ten den odstěhovala. Filip 
se proto vydal za Jakubem. Řekl 
mu, co o něm všechno ví a varo-
val ho, ať nechá jeho sestru být. 
Jakub ublíženě všechno Janě ve-
čer vypověděl. Jak mu její bra-
tr vyhrožoval, on se ale zastrašit 
nedá, protože Janu miluje. A Ja-
na ještě ten večer Filipovi volala 
a po další hádce mu oznámila, že 
už ho nechce vidět. Několik ná-
sledujících týdnů o sobě souro-
zenci nevěděli. Filip byl uražený 
stejně jako jeho sestra. V duši ale 
cítil stále větší smutek a nakonec 
i strach. Poslední noc nemohl 
spát. Probouzel se s leknutím po 
několika minutách spánku. Cítil  
úzkost. Věděl, že se s Janou něco 
děje. Nakonec jí dlouho po půl-

noci zavolal. Telefon vyzváněl, 
Jana ale hovor nebrala. Zůstal se-
dět ve tmě v pokoji, třásl se stra-
chem a nervozitou. Ještě se ne-
rozednělo, když vyrazil k domu, 
kde Jana s Jakubem bydlela. Stál 
před domem a díval se do tma-

vých oken. Už necí-
til úzkost a strach. 
Najednou jen osa-
mělost a smutek. 
Zvonil na zvonek, 
klepal na dveře. Vo-
lal tajně stále doko-
la. Nikdo neotevíral, 
nikdo mu nebral te-
lefon. Snažil se do-
volat Jakuba, ten mu 
telefon také nebral. 
Vydal se k Janě do 
práce, tam ale sestra 
ten den nepřišla. Šel 

za Jakubem, ani on v práci nebyl. 
Nakonec skončil opět před je-
jich domem a čekal. Večer se do-
čkal. Jakub se vracel domů sám, 
bez Jany. Když na něj Filip zaú-
točil, kde je jeho sestra, jen po-
krčil rameny. Už s ním nebydlí. 
Odstěhovala se od něj. Rozešli 
se. Ráno se sbalila a šla, on neví 
kam. Pro Filipa to bylo nepocho-
pitelné. Věřil, že Jana toho kluka 
opustila, ale nevěděl, proč mu 
nebere telefon. Proč nešla za ním 
domů. Od rána stál před domem 
a neviděl ji vycházet. Hledal Ja-
nu další den. Jakub ho odmítal 
pustit k němu domů, ale Jana ni-
kde nebyla. Musela být tam. Filip 
o tom byl přesvědčen. Jeho sest-
ra je zavřená u toho hajzla a po-
třebuje pomoct. Jen byl zmate-
ný ze svých pocitů. Z té prázd-
noty, kterou stále cítil. Nakonec 
získal příkaz k domovní prohlíd-
ce. S kolegy vtrhli k Jakubovi do-
mů, po Janě však nenašli ani sto-
pu. Nebyly tam její věci, nebyla 
tam ona. Filip byl zklamaný. Ne-
věděl, co dál dělat. Po jeho sest-
ře už pátrali i jeho kolegové. Po 
mladé ženě se ale slehla zem. Do 
práce nechodila, nikdo z přátel ji 
neviděl, telefon už měla vybitý. 
Filip nemohl spát, nemohl jíst. 
V noci se znovu vypravil k Ja-
kubovi. Dům prohledali policis-
té celý od sklepa po půdu. Na za-
hradě ale nikdo moc nehledal. 
A tak se Filip pustil do hledání 
i tam. Noc co noc procházel vel-
kou zahradu centimetr po centi-
metru ve tmě jen s malým svět-
lem, aby ho Jakub neviděl. Tře-
tí noc ji našel. Vzadu za keřem 
byla hlína kypřejší než jinde. Fi-
lipovi bylo jasné, že tu nedávno 
někdo kopal. Začal hrabat. Tělo 
leželo v mělkém hrobě. Už se po-
malu rozkládalo, ale nebylo po-
chyb, že je to Jana. Hlavu mě-
la rozmlácenou, obličej na ka-
ši. V hrobě s ní byla i taška jejích 
věcí. Filip neplakal. Klečel nad 
mrtvým tělem své sestry a cí-
til, jak se prázdnota v jeho du-
ši zvětšuje. Nechtěl nic. Hlavně 
nemyslet. Odstřihnout se od to-
ho, co se stalo. Jakub jeho sestru 
zabil. A zabil tím i jeho. Filip už 
dál nemohl žít. Bylo mu jasné, že 
ta prázdnota v něm by ho nako-
nec celého pohltila. Chtěl jen ze-
mřít. Ležet na chladné vlhké ze-
mi vedle své sestry. Jen ještě mu-
sí něco udělat. Vytáhl z pouzd-
ra svou pistoli a šel k domu, kde 
v klidu spal Jakub. Už mu nezá-
leželo na tom, že ho uvidí. Vyko-
pl dveře a vešel do domu. Jakuba 
našel v ložnici. Střelil ho z blíz-
kosti do obličeje. Jednou, dva-
krát a znovu a znovu. Když mu 
v zásobníku zbýval jediný náboj, 
vrátil se do zahrady. Lehl si ve-
dle své sestry. Prázdnota byla ta 
tam. Najednou byl všude kolem 
něj klid. Tmu a klid noci surově 
rozbil poslední výstřel.        (pur)

soudnička

DALŠÍ ZPRÁVY A ZAJÍMAVOSTI NAJDETE NA WWW.HOMERLIVE.CZ

MOST - Mostecký autodrom 
bude první srpnový víkend  
hostit závod série MOTUL FIM 
Superbike World Champion-
ship. Mezi jezdci budou  i čeští 
zástupci. Ve třídě WorldSSP 300 
bude tým, kterému šéfuje Jakub 
Smrž. Jezdec, který patřil svého 
času mezi světovou špičku. 

Jste jedním z našich nej-
úspěšnějších motocyklových 
závodníků. Řadu let jste pů-
sobil v prestižních mezinárod-
ních sériích, a to včetně World-
SBK. V současné době navíc ve-
dete svůj profesionální tým, 
s nímž se rovněž účastníte svě-
tového šampionátu. Co vám 
motoristický sport dává, proč 
se mu věnujete, jaká je vaše 
motivace?

Být v roli jezdce je velice ná-
ročné. Jsou to hodiny tréninku 
týdně, testování a pak samozřej-
mě závody, které obnáší mno-
ho tlaku a zodpovědnosti. A ob-
stát ve světové konkurenci není 
snadné. Pozice majitele či mana-
žera týmu není o nic jednoduš-
ší a popravdě také mnohem ví-
ce stresující. Je toho opravdu 
hodně a vše musí dokonale za-
padat. A co mi dává motoristic-
ký sport... V první řadě je to ce-
lý můj život a i po zhruba čtvrt 
století, mě to stále baví a jestli 
mě něco motivuje, tak je to být 
na nejvyšším stupni. Přestože 
jsem měl jako jezdec zřejmě nej-
víc pódií, minimálně v novodo-
bé historii, tak jsem toho (v MS) 
nedosáhl. A proto bych chtěl být 
na stupních vítězů jako zástupce 
vítězného týmu.

V čele světového šampioná-
tu WorldSBK stojí bývalý moto-
cyklový závodník Gregorio La-
villa. Byl vaším kolegou ve star-
tovním poli, nyní je váš vztah 
pracovní. Jednali jste spolu 
o zařazení mosteckého auto-
dromu do letošního kalendáře 
WorldSBK?

Byl mým týmovým kole-
gou a i mimo to jsme spolu by-

li rivalové několik sezón. Velice 
uznávám jeho práci pro World-
SBK. Já už nad Mostem přemýš-
lel kdysi dávno a strašně mě ta 
myšlenka nadchla. Gregorio-
vi jsem zavolal a z vlastní zkuše-
nosti jsem mu popsal zkušenos-
ti s mosteckým okruhem a řekl 
mu svůj názor na celou myšlen-
ku WorldSBK v Mostě. Troufám 
si říct, že to bylo impulzem k to-
mu, aby věděl, že to celé má smy-
sl, že je Most úžasný okruh a ve-
dení Mostu a Autoklub pro tento 
projekt udělá možné i nemožné.

Součástí WorldSBK je i série 
WorldSSP 300, v níž působí tře-
tím rokem i váš tým. Jaké máte 
plány v letošní sezoně?

 Za poslední dva roky se u nás 
vystřídalo mnoho českých jezd-
ců, ale pro letošní rok náš tým 
Accolade Smrz Racing vsadil 
na dva jezdce ze Španělska. Je 
to třetí sezóna a troufám si říct, 
že máme skvěle připravené mo-
torky a tím pádem potřebujeme 
dobré výsledky.  

Ve WorldSSP 300 se letos 
objeví i čeští jezdci Oliver Kö-

nig a Petr Svoboda. Kdybys-
te je měl zhodnotit, jsou jejich 
výkony srovnatelné se špič-
kou v této disciplíně? Mají šan-
ci uplatnit se i v prestižní kate-
gorii WorldSBK?

Když začnu od Petra, které-
ho neznám tak dobře jako Olive-
ra, tak je to určitě dobrý jezdec, 
který už loni ukázal, že na špič-
ku má. Ale bohužel je už pro tuto 
kategorii celkem vysoký a těžký. 
Každopádně si myslím, že nebu-
de dlouho trvat a má na bodova-
ná umístění. Oliver je určitě je-
den z předních jezdců kategorie 
WorldSSP 300. 

Jaká je v současné době situ-
ace na scéně profesionálního 
závodění silničních motocyklů 
v České republice? Objevují se 
nové talenty? 

Pořád jsme velice úspěšná ze-
mě, byť je u nás motosport až da-
leko za ostatními sporty. Bohu-
žel v poslední době je u nás tro-
chu útlum. Byly doby, kdy jsme 
měli na světové scéně nebo vyso-
ko v prestižních soutěžích Kar-
la Abrahama, Lukáše Peška, Ku-
bu Kornfeila, Ondru Ježka, brá-

chu Matěje, Karla Haniku, Mi-
chala a Lukáše Šemberu, Honzu 
Halbicha, Michala Fillu a mno-
ho dalších. Bohužel už jich tam 
moc nezbylo a z opravdu top pi-
lotů, kteří jsou vidět, je to jen Ka-
rel Hanika v EWC a Filip Salač 
v Moto3. Samozřejmě stále má-
me mnoho dalších v jiných sou-
těžích včetně EWC, ale ta doba 
už není jako dřív a věřím, že nám 
brzy dorostou například Kuba 
Gurecký, Jonáš Kocourek a dal-
ší mladí závodníci. 

WorldSBK má letos premié-
ru na mosteckém autodromu. 
Jaký je váš osobní vztah k to-
muto okruhu? Vyhovuje jeho 
profil motocyklovým závodní-
kům? 

Já mám Most velice rád 
a v Mostě jsem jezdil od roku 
1997. V kategorii Superbike jsem 
v Mostě neměl možnost závo-
dit, pouze testovat a moc se mi 
okruh líbil. Jak se bude zamlou-
vat jezdcům WorldSBK, se těžko 
odhaduje. Někomu vyhovovat 
bude, někomu ne. Každý jezdec 
má rád něco jiného, ale za mě je 
Most nádherný okruh.         (nov)

S jakubem Smržem o WorldSBK v Mostě

Na SNP se pokračuje
MOST – Práce na rekon-

strukci ulice SNP pokračují. 
Rekonstrukce je rozdělena do 
tří etap. První je právě v běhu 
a týká se části od okružní kři-
žovatky  J. Skupy - SNP až do 
poloviny ulice SNP. Práce by 
měly trvat do října. V  rámci 
stavby se provede rekonstruk-
ce stávajících komunikací včet-
ně odvodnění, stavba pruhů 
pro cyklisty, nová okružní kři-
žovatka, rekonstrukce stáva-
jících a vytvoření nových 208  
parkovacích míst, rekonstruk-
ce části veřejného osvětlení,  
autobusových zastávek a no-
vé dopravní značení. Vysadí se 

okrasné dřeviny v částech stře-
dového pruhu a v ostrůvku no-
vé okružní křižovatky. V  jed-
notlivých úsecích ulice SNP, 
kde se aktuálně opravy budou 
provádět, bude omezen průjezd 
a parkování. 

Otočné dveře  
se vymění

MOST – Vstup do magist-
rátní budovy je možný jen boč-
ním vchodem z  atria budo-
vy. Hlavní vstupní otočné dve-
ře od 1. náměstí totiž nejsou 
přístupné, a to důvodu jejich 
výměny. Provizorní vstup je 
označen.

Zastávky u Luny 
„prokoukly“

MOST – Úpravou prošly  
dvě autobusové zastávky MHD 
u Luny. Položily se zde silnič-
ní obruby a probíhají další prá-
ce na rekonstrukci části veřej-
ného osvětlení, dešťové kanali-
zace, navazujících částí chodní-
ků a komunikací.

Nové parkování  
a chodníky

MOST – Dokončilo se roz-
šíření parkovacích míst v  uli-
cích Obránců míru a Mladé gar-
dy. Probíhají už jen dílčí úpra-
vy. Hotové je i vybudování pě-
šího propojení mezi Mostem 
a Rudolicemi a oprava chodní-
ku u bloku 72 v ulici J. Seiferta. 
V  polovině července začala re-
konstrukce chodníku u bloku 
587 v ulici J. Kubelíka.

Výlepy plakátů 
v lepším provedení
MOST – Betonové plakáto-

vací válce se ještě letos všech-
ny odstraní a nahradí  novými 
plochami. Odstraňování vál-
ců společnosti Rengl začalo již 
tento týden. V další fázi se od-
straní válce města Mostu. Pů-
vodních 31 betonových skruží 

v průběhu roku nahradí 21 no-
vých válců z jednoduché kon-
strukce s ocelovým středovým 
sloupkem a soustřednými vál-
ci z plastu.

Poštolky se rozmnožily
MOST – Početnou sokolí ro-

dinku se podařilo zdokumento-
vat na objektu archeologického 
ústavu v Mostě.  Hnízdění divo-
kého ptactva v objektech osíd-
lených částí města není dnes již 
nic neobvyklého. Zejména poš-
tolky jsou známé tím, že vyvá-
dějí své mladé na balkonech 
obydlených bytů.  

 (sol)



zpravodajství23. července 20216

PONDěLÍ
Fazolová s klobásou 35 Kč

150 g Kuřecí prso na grilované zelenině se šťouchanými brambory 113 Kč
150 g Hovězí roštěná se slaninovou krustou s bylinkami  
 a zeleninovou rýží 123 Kč
350 g Caesar salát s kuřecím masem, slaninou  
 a česnekovými krutony 110 Kč

ÚTERÝ
Gulášová  35 Kč

150 g  Znojemská hovězí pečeně s dušenou rýží 123 Kč
350 g Zapečené francouzské brambory s kyselou okurkou 113 Kč
350 g Míchaný salát s listy baby špenátu, zeleninou,  
 opečenou slaninou a ztraceným vejcem 110 Kč

STŘEDA
Zeleninová s vejci 35 Kč

150 g Hovězí roastbeef s vařeným bramborem 
 a tatarskou omáčkou 123 Kč
350 g Vepřové rizoto po srbsku se strouhaným sýrem  
 a kyselou okurkou 115 Kč
350 g Míchaný zeleninový salát s černými olivami  
 a balkánským sýrem 110 Kč

ČTVRTEK
Česnečka s praženou houskou 35 Kč

150 g Pečené čevabčiči s vařeným bramborem, cibulkou a hořčicí 115 Kč
350 g Penne all‘amatriciana 113 Kč
350 g Míchaný salát z trhaných listů, zeleniny, fazolových lusků  
 s bylinkovým dresinkem a tuňákem 110 Kč

PÁTEK
Špenátový krém 35 Kč

150 g Vepřové výpečky se špenátem a bramborovým knedlíkem 115 Kč
350 g Lasagne s kachním masem, rajčaty, baby špenátem  
 a parmazánem 113 Kč
350 g Caprese salát s čerstvou bazalkou a rozpečenou bagetkou 110 Kč

Druhy alergenů obsažených v pokrmech na dotaz u obsluhujícího personálu.

STÁLÉ TÝDENNÍ MENU (PO–PÁ)
Hovězí vývar s masem, zeleninou a domácími nudlemi 30 Kč
150 g Hovězí svíčková na smetaně s brusinkami  
 a houskovým knedlíkem 125 Kč
150 g Smažený kuřecí řízek s bramborovou kaší,  
 trhanými salátovými listy a citronem 118 Kč
150 g Dušené kančí se šípkovou omáčkou a slaninovými knedlíky 145 Kč
350 g Zapečená tortilla s trhaným kuřecím masem, zeleninou,  
 jalapenos papričkami, čedarem, smaženými bramborovými  
 hranolky a dipem ze zakysané smetany 130 Kč

POLEDNÍ MENU
26. 7. – 30. 7. 2021

Při objednávce hlavního chodu
je voda v ceně menu. 

Výdej poledního menu 11:00–14:00 hod.
Na stravenky vracíme do 10 Kč

Měřit rychlost budou stráž-
níci sv  blízkosti dětských hřišť 
a sportovišť nebo u komunit-
ního centra v  Janově. „Všude 
tam, kde se děti během prázd-
nin více zdržují. Měření rych-
losti je prevence, která má při-
mět řidiče k ohleduplnosti,“ uve-
dl velitel Městské policie Litví-
nov Martin Klika. Měření rych-
losti se v Litvínově setkává větši-
nou s pochopením. „Jsem ráda, 
že strážníci rychlost měří. Dě-
ti si chodí hrát na dětská hřiště, 
kluci běhají za míčem a nedáva-
jí pozor. A hlavně mladí řidiči si 
město pletou se závodní dráhou,“ 
chválí strážníky Jana Potůčková 
z Litvínova. 

Na prázdniny připravi-
la Městská policie Litvínov řa-

du preventivních opatření, kte-
rá mají dětem zajistit bezpro-
blémové léto. Měření rychlosti 
je jen jedno z  nich. Preventist-
ka Městské policie Litvínov Mi-
chaela Hejčová ještě před kon-
cem školního roku připomně-
la během projektových dnů dě-
tem, jak se chovat u vody, na co 
si dávat pozor ve městě a zopa-
kovala s nimi pravidla pro bez-
pečnost chodců. Asistentky pre-
vence kriminality se zaměří na 
pohyb dětí na sídlištích a z ulic 
je budou směřovat na dětská 
hřiště a skupinkám dětí ukážou, 
jak trávit čas sportem a zábavou. 
Pro děti ze sociálně vyloučené 
lokality je pak určen příměstský 
tábor s nízkoprahovým centrem 
Jaklík.                               (ink/sol)

Pozor, rychlost v Litvínově  
se měří i o prázdninách!

LITVÍNOV - Litvínovští strážníci původně plánovali měření rychlosti 
na červenec a srpen zcela vynechat. Řidiči ale svou neukázněností 
ohrožují děti, které si během prázdnin hrají ve městě. 

Strážníci budou měřit rychlost v  blízkosti dětských hřišť a sportovišť 
nebo u komunitního centra v Janově.

Stát se majitelem nablýska-
ného Audi Q5 je jednoduché. 
Stačí natankovat alespoň 30 lit-
rů aditivovaných paliv EFECTA 
nebo prémiových paliv VERVA 

na čerpacích stanicích Benzina 
ORLEN v  Česku nebo na Slo-
vensku a zapojit se do soutě-
že, která trvá až do 7. listopadu. 
„Jsme dlouholetým lídrem české-

ho trhu a chceme se stále 
posouvat na cestě vpřed. 
Neustále proto investu-
jeme do vývoje a inovací 
produktů i zákaznických 
služeb. Vloni jsme spusti-
li novou mobilní aplikaci 
Benzina s benefitním pro-
gramem, do kterého se již 
zapojilo více než 100 ti-
síc zákazníků. Věřím, že 
naše zákazníky stejně za-
ujme také nová soutěž 
o elegantní a dravé Audi 
Q5. Šanci vyhrát má kaž-
dý, stačí tankovat na ces-
tách naše kvalitní paliva 
a zapojit se do soutěže,“ 
uvedl ředitel marketin-

gu skupiny ORLEN Unipetrol, 
do které patří i síť čerpacích sta-
nic Benzina ORLEN Jakub Kos-
mowski, . 

Jak se zapojit  
do soutěže? 

Zákazník po načerpání ales-
poň 30 litrů paliv EFECTA nebo 
VERVA obdrží na účtence uni-
kátní kód, který si zaregistru-

je na webové stránce www.sou-
tezbenzina.cz, nebo jej zašle ve 
zprávě SMS na telefonní číslo 
736  363  363. Soutěžící je obra-
tem informován, zda se stal ma-
jitelem vedlejších cen. O výherci 
hlavní ceny rozhodne losování 
po skončení soutěže, do něhož 
budou zahrnuty všechny plat-
ně zaregistrované kódy účtenek, 
včetně výherců drobných cen.

(nov)

Tankujte VERVU nebo  
EFECTU a vyhrajte luxusní Audi Q5

ČR - Síť čerpacích stanic Benzina ORLEN odstartovala velkou soutěž 
o luxusní SUV Audi Q5 za téměř dva miliony korun a spoustu dalších 
cen z kolekce Audi Sport. Soutěžit můžete až do 7. listopadu.

Radek Laube je zodpovědný 
za veškerou komunikaci s mé-
dii a jeho úkolem bude vytvořit 
i novou komunikační strategii 
mosteckého okruhu a polygonu. 
Má bohaté zkušenosti v oblas-
ti komunikace jak na straně mé-
dií, tak i jako zástupce nadná-
rodní automobilové společnosti. 
Dlouhé roky působil jako šéfre-
daktor časopisu AutoDesign&-
Styling se zaměřením na design 

automobilů. Ve spojení s časopi-
sem organizoval v Praze i mezi-
národní designérské konferen-
ce s četnou účastí šéfdesignérů 
předních světových automobi-
lek. V roce 2015 se přesunul do 
Škoda Auto, kde zastával pozici 
asistenta šéfdesignéra a podílel 
se na komunikaci Škoda Desig-
nu. S mosteckým okruhem ho 
mimo jiné pojí dlouholetá vášeň 
pro motorky.                       (nov)

Autodrom má nového tiskového mluvčího
MOST – Mostecký autodrom má nového PR manažera a tiskového 
mluvčího. Stal se jím Radek Laube, který v této pozici vystřídal Jana 
Foukala. 

Kraj podpoří komunitní  
život na vsích

ÚSTECKÝ KRAJ – Ústecký kraj pomůže obcím díky dotačnímu pro-
gramu Podpora komunitního života na venkově pro rok 2021. 

Místní akční skupiny Ústeckého kraje tak budou moci realizovat 
nejrůznější projekty od volnočasových aktivit až po činnosti, které 
posílí komunity vesnických občanů.

Připraveny jsou 2 mil. Kč. O peníze mohou žádat místní akč-
ní skupiny v Ústeckém kraji. Podpora se poskytuje z Regionální-
ho podpůrného fondu Ústeckého kraje a žádosti se mohou podávat 
celý srpen. Podrobné informace a formuláře najdete v sekci Dota-
ce a granty na www.kr-ustecky.cz.„Vzhledem k parametrům rozvol-
ňování protiepidemických opatření ministerstva zdravotnictví jsme se 
rozhodli dotační program v letošním roce vyhlásit. Jednotlivé komu-
nitní projekty mohou probíhat až do března roku 2022 s cílem umož-
nit realizaci co největšího množství aktivit podporujících život na ven-
kově,“ uvedl Michal Kučera, radní pro oblast regionálního rozvoje, 
zemědělství a rozvoje venkova.

Dotační program Podpora komunitního života na venkově od 
roku 2019 podporuje spolkovou činnost a drobný komunitní život 
v obcích na území místních akčních skupin Ústeckého kraje. V prv-
ním roce fungování programu bylo podpořeno 130 projektů za 
4,5 milionu korun. V roce 2020 došlo ke zrušení dotačního progra-
mu v průběhu roku z důvodu vládních epidemických opatření proti 
covid-19.                                                                                                   (nov)
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LITVÍNOV - Mezi studenty ze 
středních škol Ústeckého kraje, 
Středočeského kraje a Prahy, 
kteří získali ocenění nejlepších 
studentů za výzkumné chemic-
ké projekty, je  i nevidomý stu-
dent Ondřej Krejča z  litvínov-
ského gymnázia T. G. Masaryka. 

Nejlepší studenty opět oce-
ňovala za jejich výzkumné pro-
jekty Nadace ORLEN Unipe-
trol. Vysoká škola chemicko-
technologická v Praze, výzkum-
ně vzdělávací centrum Orlen 
UniCRE a skupina ORLEN Uni-
petrol. V šestém ročníku soutě-
že „Studentská vědecká konfe-
rence“ vybrala porota ze 43 při-
hlášených projektů do finálové-
ho kola 17 prací.  Porota slože-
ná z vědců a pedagogů pořáda-
jících institucí udělila čtyři prv-
ní místa, čtyři druhá a čtyři tře-
tí. „Věřili jsme, že školy a studen-
ti budou mít o tuto soutěž i přes 
komplikované studijní podmín-
ky v době pandemie zájem. Ode-
zva mladých vědců a kvalita je-
jich projektů naše očekávání po-
tvrdily,“ řekl Tomáš Herink, člen 
správní rady Nadace ORLEN 
Unipetrol.

Díky Nadaci ORLEN Unipe-
trol, která finančně přispívá na 
organizaci soutěže, získává kaž-
dý její účastník finanční odmě-
nu v hodnotě jeden tisíc korun, 
i když se se svou prací neumístí 
na předních místech. Novinkou 
letošního ročníku  bylo navýše-
ní hodnoty studijních stipendií 
pro oceněné. Studentky a stu-
denti na prvním místě si odnesli 
po 30 tis. Kč, na druhém 20 tis. 
Kč a na třetím 10 tis. Kč. Nada-
ce ORLEN Unipetrol udělova-
la takzvanou speciální cenu, ke 
které náleželo 18 tis.Kč. „Kaž-
doročně se setkáváme s  projek-
ty, jejichž odbornost je na vyso-
ké úrovni. Některé z nich by leh-
ce mohly soupeřit s bakalářskými 
pracemi vysokoškolských studen-
tů,“ pochválila studenty Zdeň-
ka Pelešková, vedoucí Univer-

zitního centra VŠCHT Litvínov 
– FS ČVUT – ORLEN Unipet-
rol, a dodala: „Zvláštní uznání si 
odnesl nevidomý Ondřej Krejča, 
který přes svůj hendikep dokazu-
je, že nic není nemožné, a ukazu-
je cestu lidem, kteří sdílí podobný 
osud jako on. To potvrdil i kvali-
tou svého projektu, se kterým se 
probojoval až do finále.“

1. místo  za projekty:
Justýna Mauleová, Schola 

Humanitas - projekt „Vliv pod-
mínek chovu nosnic na kvalitu 
vajec“

Nicol Arenbergerová, Gym-
názium PORG Libeň - projekt 
„Plísňová onemocnění nehtů“

Ondřej Reš,  SPŠ a SOŠ gast-
ronomie a služeb Most - projekt 
„Studium reaktivace katalyzáto-
ru při aldolové kondenzaci“

Marek Beneš, Masarykova SŠ 
chemická v Praze - projekt „Stu-
dium mechanismu oxidace a re-
dukce terpenu citralu pomo-

cí elektrochemických a spektro-
skopických metod“

2. místo za projekty:
Milan Hlaváček, Gymnázium 

Sokolov - projekt „Doma vyro-
bené rezistory“

Jana Počekajlová, Schola Hu-
manitas - projekt „Analýza slo-
žení kapalin do ostřikovačů“

Veronika Samcová, Gymnázi-
um a SOŠ ekonomická Sedlčany 
- projekt „Izolace vonných esen-
cí z přírodních látek“ 

Pavlína Stejskalová,   Gymná-
zium Václava Hlavatého Louny 
-  projekt „Metody molekulární 
genetiky“

3. místo za projekty:
Michal Drašnar,  Gymnázium 

Lovosice - projekt „Nanočástice 
a nanomateriály – fullereny a je-
jich využití“

Kateřina Holoubková,  EDU-
CHEM - projekt „Genetická mu-
tace“

Kamila Krátká, PORG Libeň - 
projekt „Programování Ozobota“

Julie Šejnohová, PORG Libeň 
- projekt „Jsou ekologické dezin-
fekční prostředky účinnější?“

Speciální cena Nadace OR-
LEN Unipetrol 

David Gaier, Pavel Mates 
a Marek Žirovnický,  SPŠ a SOŠ 
gastronomie a služeb Most -  pro-
jekt „ROBOT“ 

Ivana Gallová, Gymnázium T. 
G. M. Litvínov - projekt „Vliv na-
nočástic na životní prostředí“

Ondřej Krejča, Gymnázium T. 
G. M Litvínov - projekt „Integra-
ce nevidomých studentů do výu-
ky chemie“

Michal Posel, Biskupské gym-
názium Bohosudov - projekt 
„Vliv endokrinních disruptorů 
na ekosystémy“ 

Benjamin Swart, Martin Truk-
sa a Vojtěch Tvrdík, Gymnázium 
MENSA - projekt „Sušicí box“ 

(nov)

Nevidomý student litvínovského gymnázia 
mezi výkvětem nadaných chemiků

První prázdninový měsíc je 
v psím útulku vyhrazen pře-
devším větším úpravám psích 
obydlí. „Kapacita útulku ne-
ní plně obsazena. Přestěhova-
li jsme proto psy do jedné části 
a druhá se může renovovat. Pů-
vodní betonové plochy už nesly 
stopy značného poškození. Nový 
povrch bude lépe vypadat a bu-
de snazší jeho údržba. 
Do popraskaného staré-
ho betonu zatékala vo-
da, nové plochy se bu-
dou snáze oplachovat. 
Tím se také omezí zá-
pach ze špinavé vody, 
která zatékala do spár 
v betonu,“ uvedl ve-
doucí útulku Jan No-
vák. Zaměstnanci útul-
ku se pustili do natírá-
ní kotců. 

V litvínovském útul-
ku se sice zásadně ne-
projevil úkaz, na kte-
rý upozorňují útulky 
z větších měst, že si li-
dé během covidových 
omezení berou častěji 
psy z útulku domů, na 
nezájem o adopci si ne-
stěžují. „Lidé mají o psy 
zájem, ale není to nijak 

markantnější než v době před 
covidem. Nejvíce chtějí lidé ště-
ňata. Ta se v útulku prakticky 
ani neohřejí. V současné době 
tu není ani jedno,“ doplnil Jan 
Novák. Lidé, kteří nemají šan-
ci opuštěným psům nabídnout 
nový domov, alespoň za pejsky 
mohou chodit. „Zaregistrujeme 
je a pak si po domluvě můžou 

vždy v pondělí a ve čtvrtek pro 
svého oblíbeného pejska přijít 
a vzít si ho na procházku, užít si 
s ním pěkný den a opět ho vrátit 
do útulku. V  současné době je 

takto zaregistrovaných několik 
desítek lidí,“ uvedl Jan Novák. 
Zájemce o venčení psů z útul-
ku musí být starší osmnácti  
let.                                 (ink/sol)

LITVÍNOV – Pro litvínovský psí útulek jsou letní prázdniny časem 
velkých změn. Práce na údržbě a renovacích jsou v plném proudu.  
I tak tu ale čekají opuštění pejsci na nové pány nebo na dobrovolní-
ky, kteří si s nimi přijdou hrát a vezmou je na procházku.

Pejska z útulku můžete vzít na procházku

Původní betonové plochy už nesly stopy značného poškození. Nový povrch bude lépe vypadat a bude snazší jeho údržba.

Zvláštní uznání si odnesl nevidomý 
Ondřej Krejča, který přes svůj hendikep 

dokazuje, že nic není nemožné...
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VODA
PLYN
TOPENÍ
ELEKTRIKA
OTEVÍRÁNÍ
DVEŘÍ

800 136 018bezplatná 
linka

Pionýrů 1501, Most
tel.: 417 639 296

HAVARIJNÍ SLUŽBA

(pro SBD Krušnohor od 15 hod.)

servis a montáž výtahů

DERATIZACE
DEZINSEKCE
DEZINFEKCE
+420 775 287 061
+420 777 287 069
deratizace@zdenek-bilek.cz

PRONÁJEM BISTRA
SOKOLOVNA LITVÍNOV

SPOLEČNOST NATURYSS s.r.o.
vyhlašuje výběrové řízení na 

Jedná se o zavedenou provozovnu, která v Litvínově funguje od roku 2015. 
Disponuje příjemným interiérem, vybaveným moderním mobiliářem, 
včetně přístrojů pro provoz tohoto zařízení.

SORTIMENT:
     Pekárenské výrobky rukodělné pekárny PEDU

     Farmářské výrobky

     Sortiment výrobny JITŘENKA Teplice

     Snídaně + svačiny

Na provozovně dál zůstane budoucímu nájemci k dispozici vyškolený personál, 
který pracuje v režimu zaměstnanců na chráněném trhu práce (nízké mzdové náklady).

Dále nabízíme budoucímu provozovateli zpracovaný podnikatelský záměr 
se zaměřením na rozvoj prodeje přes E-SHOP v rámci regionu Mostecka.

YSSEN
GROUP

Případní zájemci nechť zasílají kontakt 
se svým životopisem na orctova@yssen.cz

MOST – Zpříjemnit životní pro-
středí v  obcích, vedle kterých 
podnikají, se rozhodly společ-
nosti skupiny Sev.en Energy. 
Celá řada opatření má do obcí 
a jejich okolí přinést více zeleně 
a ochladit a zvlhčit klima v blíz-
kosti komunikací. Díky projek-
tům Sev.en Energy přibudou 
v  obcích stromořadí, za humny 
vzniknou nové louky a ulice se 
budou pravidelně čistit.

Projekt první
MÍSTO úLOžIšTě 
 POPÍLkU LOUka

V  rekordně krátkém čase si 
společnost Rekultivace ze sku-
piny Sev.en Energy poradi-
la s  částí úložiště popílku Třís-
kolupy. Během čtrnácti dnů tu 
pracovníci Rekultivací vytvo-
řili čtyřhektarovou louku. „Po-
pílek jsme překryli ornicí  a vy-
seli travní semeno. Vše jsme po-
třebovali stihnout během května, 
aby se už v  letních měsících no-
vě založená louka zelenala. No-
vou louku okamžitě začnou oby-
dlovat rozmanité druhy hmyzu. 
Skládka popílku se změní během 
krátké chvíle na ceněný biotop, 
který krajinu ozelení a jako bo-
nus ochladí i klima a udrží vlh-
kost v  okolí úložiště,“ přiblížil 
první projekt ředitel společnos-
ti Rekultivace Tomáš Šolar. Bě-

hem letošního léta se nově zalo-
žená louka propojí s okolní ze-
lení. Ocení to zejména obyvate-
lé Blažimi a Výškova.

Projekt druhý
ZELENé bIOcLONy 

I Z hRUšky kOPOREČky
Dalším z řady projektů skupi-

ny Sev.en Energy zpříjemní ži-

vot obyvatelům Polerad a Liš-
nice společnost Coal Services.  
„Přes Polerady a Lišnici vede na-
še železniční vlečka, která spoju-
je lom Vršany s Elektrárnou Po-
čerady. Jsme součástí těchto obcí 
a života v nich, proto máme zá-
jem na tom, aby se tu lidem dob-
ře žilo. Životní prostředí v  ob-
ci plánujeme zpříjemnit vysaze-
ním několika zelených bioclon, 
které oddělí železniční vlečku od 
obytné zóny obcí,“ vysvětlil ře-
ditel Coal Services Pavel Kou-
novský. S výsadbou zeleně by se 
mělo začít ještě v letošním roce. 
„Navážeme tak na výsadbu stro-
mů kolem železniční vlečky z mi-
nulých let. Jedná se v  podsta-
tě o doplnění už vzrostlé zeleně. 
Bio clony budou tvořeny listnatý-
mi i jehličnatými stromy doplně-
nými o nižší keřové patro. Volili 
jsme takové druhy, které v míst-
ních podmínkách nejlépe pro-
sperují a tvarem a rozlohou své 
koruny obytnou zónu od želez-
niční vlečky optimálně odcloní. 
Pro velmi hustou a štíhlou koru-
nu jsme proto vybrali například 
platany, husté olistění má koru-
na lípy, chybět nebudou ořešáky 
a pro zimní období nejvhodněj-
ší jehličnaté stromy. Kolem tra-
tě se vrátí ovocné stromy, pře-
devším regionální hruška ko-
porečka a ohrožený druh jeřá-
bu oskeruše. Vysazovat budeme 
už vzrostlé stromy vysoké až tři 
metry, aby koruny už při výsad-
bě přesahovaly násep tratě. O to 
ale náročnější budou stromy ně-
kolik let po výsadbě na péči. Ne-
zbytná bude pravidelná záliv-

ka. Péči o nově vysazené stro-
my nenecháme na obcích, ale 
bereme ji také na sebe,“ přiblí-
žil projekt Petr Urban, specia-
lista pro environmentální oblast 
Coal Services. Výsadbu stromů 
v obcích starostové vítají. „Ten-
to projekt má podle mého názo-
ru smysl, zlepší životní prostředí 
v obci, jsme za něj rádi a dává-
me mu zelenou,“ pochválil pro-
jekt starosta Lišnice Petr Pillár. 
Během krátkého období kolem 
železniční vlečky v obou obcích 
přibude několik stovek stromů 
a keřů. 

Projekt třetí
POSTřIk UdRžÍ  
SyPký NákLad

Zpříjemnit život v obcích po-
může i další opatření, které ze-
jména pro Polerady a Lišnici 
plánuje Vršanská uhelná. Mimo 
zimní sezónu zajistí pravidel-
ný úklid komunikací vedoucích 
přes obě obce. „V současné době 
připravujeme ještě jedno opatře-
ní, které by mohlo mít význam-
ný vliv zejména na bezprostřed-
ní  okolí železniční vlečky. Jedná 
se o biologicky odbouratelný po-
střik, který by na vagonech pře-
vážejících popílek či uhlí měl vy-
tvořit dostatečně pevnou vrstvu, 
aby  pod sebou udržela sypký ná-
klad bezezbytku i při jízdě vla-
ku,“ doplnil Pavel Kounovský.  
Kombinace všech těchto opat-
ření poměrně zásadně zlepší ži-
votní prostředí v  obcích, kte-
rých se zejména týká. 

(ink)

Projekty Sev.en Energy 
zpříjemní život v obcích

Skládka popílku se změní během krátké chvíle na ce-
něný biotop, který krajinu ozelení a jako bonus ochladí 
i klima a udrží vlhkost v okolí úložiště.

V Poleradech a Lišnici naváže Sev.en Energy na výsadbu 
stromů kolem železniční vlečky z minulých let. Své 
místo tu najde i legendární  a hlavně regionální hrušeň 
koporečka (na snímku).

Zpříjemnit životní prostředí v obcích, vedle kterých podnikají 
společnosti Sev. En Energy pomůže i ohrožený druh jeřábu oskeruše.

Nově založenou louku, kterou těžaři založili letos v létě, ocení zejména obyvatelé Blažimi a Výškova.



Celkem osmdesát poukázek 
na dvoutisícový nákup na www.
kosik.cz a také čtyři poukázky 
na možnost nákupu kávovarů 
na oddělení v celkové hodnotě 
40 tis. Kč se rozdělilo mezi zdra-
votníky Masarykovy nemocnice 
v Ústí nad Labem a teplické ne-

mocnice, které spravuje Krajská 
zdravotní. 

„Zdravotníkům z Ústeckého 
kraje, stejně jako z dalších ob-
lastí, jsme touto cestou poděko-
vali velmi rádi. Předvedli oprav-
du něco neuvěřitelného. My jsme 
svůj respekt už ukázali tím, že 

jsme jako nadace podpořili pro-
jekt herce a muzikanta Igo-
ra Orozoviče a pomohli vytvo-
řit videoklip Hippokratova pří-
saha,“ uvedla ředitelka Nadace 
Charty 77/Konto Bariéry Bo-
žena Jirků. V tomto projektu se 
30 osobností české kultury, me-
zi kterými nechyběla Iva Janžu-
rová, Ivan Trojan nebo Zdeněk 
Svěrák, spojilo na podporu Hi-
ppokratovy armády, tedy léka-
řů. „Igor Orozovič vytvořil a na-
zpíval píseň k poctě lékařům se 
svým kolegou z Národního di-
vadla Vladimírem Javorským. 
A právě tuhle píseň na stránkách 
Konta Bariéry podpořilo neuvě-
řitelných 1014 lidí finančními 
příspěvky, které ve výsledku pře-
sáhly milion korun, a my jsme za 
peníze nakoupili dárkové certifi-
káty, který potěšily zdravotníky. 
Děkujeme umělcům i dárcům,“ 
dodala ředitelka nadace.

Generální ředitel Krajské 
zdravotní Petr Malý  za celou 
společnost nadaci poděkoval: 
„Opakovaně jsem já i celé vede-
ní Krajské zdravotní vyjádřil dí-
ky a obdiv všem našim zaměst-
nancům, kteří se do boje proti co-
vidu-19 zapojili. Sám jsem lékař, 
sám jsem v této době v nemocni-
ci sloužil a vím tedy, že za sebou 
máme období, které jsme si ani 
my lékaři a zdravotníci neuměli 
představit a vesměs jsme celou řa-
du scén znali do té doby jen z ka-
tastrofických filmů. Kontu Bari-
éry moc za celou Krajskou zdra-
votní děkuji, že mu nejsou zdra-
votníci a lékaři lhostejní.“   (nov)

VŠEOBECNÁ/
PRAKTICKÁ 

SESTRA
místo výkonu práce - ul. Barvířská

nástup možný ihned,
možnost flexibilních úvazků

Hledá pracovníky na tuto pozici: 

Více informací na stránkách 
MSSS v Mostě - p. o.   

http://msss-most.cz/kariera/
volna-pracovni-mista

Kontakt
Monika Prknová

+420 606 787 070,  prknova@msss-most.cz

Lenka Csatváriová, DiS.
+420  730 169 446, csatvariova@msss-most.cz
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SPRÁVCE BUDOV  
OBCHODNÍ MANAŽER

SPOLEHLIVÉHO 
A KOMUNIKATIVNÍHO KANDIDÁTA

Výkon této funkce bude prováděn na základě Příkazní smlouvy

SPOLEČNOST YSSEN GROUP a.s.
hledá na pozici

NÁPLŇ PRÁCE:
evidence všech dokumentů souvisejících se správou budov, 
komunikace se státními orgány, atd.,

zajišťování údržby jednotlivých budov, servisu vnitřních zařízení 
a výběr dodavatelských firem – živnostníků,

uzavírání nájemních smluv a komunikace s jednotlivými nájemními subjekty 

v případě mimořádných kvalit kandidáta i možnost vyhledávání 
pozemků pro možnou budoucí výstavbu nájemních objektů,

pravidelné reporty vedení společnosti,

časová náročnost byla kvantifikována na 4 hodiny denně (112 hodin/měsíčně).

POŽADAVKY:
minimálně SŠ vzdělání,

vítaná je již praxe v oboru realit, není to však podmínkou,

základní orientace v péči o budovy (dokumenty),

základní orientace v cenových nabídkách na stavební a řemeslné práce,

vlastní osobní automobil, při dobrých výkonech 
je po zapracování i možnost služebního automobilu,

vyžadujeme INICIATIVU-PRECIZNOST-ČASOVOU FLEXIBILITU-ZÁJEM O PRÁCI.

NABÍZÍME: 
Zázemí stabilní a silné společnosti

Dobré finanční ohodnocení (fixní odměna + ohodnocení v závislosti na výkonech)

Služební telefon

Zajímavou a perspektivní práci pro osobnost, 
která je ráda zainteresovaná na výsledcích své práce

Telefon: 774 707 297
E-mail: orctova@yssen.cz

YSSEN
GROUP

DALŠÍ ZPRÁVY A ZAJÍMAVOSTI NAJDETE NA WWW.HOMERLIVE.CZ

V Děčíně získali Samsung 
HERA W10, což je nejmoder-
nější high endový ultrazvuko-
vý přístroj s 3D a 4D  zobraze-
ním.   „Naší prioritou je zdra-
vá a spokojená maminka a mi-
minko,“ říká primář Gyneko-
logicko-porodnického odděle-
ní Krajské zdravotní, Nemoc-
nice Děčín Peter Kraus. „Tento 
špičkový přístroj využívající nej-
modernější technologie umožňu-
je excelentní a přesnou diagnos-
tiku vrozených vývojových vad 
plodu jako i gynekologických pa-
tologií. 3D tiskárna nám umož-
ní nabídnout maminkám vizu-

alizaci ještě nenarozeného plo-
du nejen v podobě fotografie, ale 
i v podobě 3D modelu,“ přibližu-
je primář a dodává: „Tuto službu 
nabízíme jako jediní v České re-
publice“. Nákup nového přístro-
je s 3D tiskárnou byl financován 
z Integrovaného regionálního 
operačního programu.

Děčínské pracoviště se pre-
zentuje jako rodinná porodnice. 
„Můžeme nabídnout hezké před-
porodní pokoje, které mají k dis-
pozici balón, sedací vak pro úle-
vové pozice a hlavně individuál-
ní péči porodní asistentky. Využí-
váme všech možných přírodních 
prostředků k tlumení bolesti, ja-
ko je sprcha, masáže i aromate-
rapie. Nabízíme rovněž porody 
v epidurální analgezii.   Dopro-
vod u porodu je pro nás samo-
zřejmostí, pokud je vše v pořád-
ku, tatínek si může přestřihnout 
pupečník a miminko dáváme 
mamince na bříško. Rádi pořídí-
me první společné foto,“ shrnuje 
primář.

V roce 2020 se na Gyneko-
logicko-porodnickém odděle-
ní Nemocnice Děčín narodilo 
646 dětí. K vysokému standar-

du péče přispěla i nedávná revi-
talizace budovy „O“ v areálu dě-
čínské nemocnice s ordinací pro 
gynekologickou ambulanci a or-
dinací pro poradny.   Nově mají 
lidé také možnost si Gynekolo-

gicko-porodnické oddělení dě-
čínské nemocnice prohlédnout 
virtuálně. Prohlídka je k dispo-
zici na adrese www.my.matter-
port.com.

(nov)

Prvenství: Maminky uvidí 3D model plodu
ÚSTECKÝ KRAJ - Děčínská nemocnice jako první v České republice 
nabídne maminkám 3D model plodu

3D model nenarozeného plodu mohou nyní 
nabídnout maminkám na gynekologicko-
porodnickém oddělení děčínské nemocnice. 
Pro raritu si přijíždějí maminky z ostatních 
koutů republiky.

MUDr. Peter Kraus, primář Gy-
nekologicko-porodnického od-
dělení Nemocnice Děčín.

„Není nač čekat. Zároveň 
s prvními výjezdy mobilních vak-
cinačních týmů budeme se sta-
rosty obcí společně řešit, jak mo-
tivovat obyvatele ve vyloučených 
lokalitách k očkování," uved-
la  Dana Vaculíková, zástupky-
ně krajského koordinátora pro 
vakcinaci. „Spouštíme kampaň, 
kterou povedou odborníci z Kraj-
ské zdravotní, která očkování za-
jišťuje. Jestliže se nám nepodaří 
touto mediální kampaní přesvěd-
čit lidi, aby se očkovat nechali, 
bude nutné, aby očkovací týmy 
vyrážely do terénu častěji a láka-
li je přímo na místě. Týmy má-
me v tuto chvíli čtyři – dva se zá-
kladnou v Masarykově nemocni-
ci v Ústí nad Labem a po jednom 
v nemocnicích v Mostě a v Kada-
ni,“ dodala. 

 Počty lidí přicházejících do 
očkovacích center šly v červen-
ci, oproti květnu a červnu, o 50 
procent dolů – na poklesu se 
podepsaly dovolené, ale i letní 
prázdniny.  „Pokles je znát mar-
kantně v nižších věkových skupi-
nách. Musíme ale zůstat aktivní, 
protože proočkování populace je 
jedinou možnou a správnou ces-
tou, jak se vrátit k  normálnímu 
životu. Proto nyní mobilní vak-
cinační týmy začaly vyjíždět i za 
obyvateli, pro které návštěva vak-
cinačního centra nebo praktické-
ho lékaře zatím nebyla prioritou. 
Co nejvyšší počet z nich chceme 
oslovit a na místě oočkovat. Vel-
mi si vážíme práce našeho zdra-
votnického personálu – i za jeho 
důležitou edukační činnost v  te-
rénu,“ uvedla Dana Vaculíko-

vá, která je hlavní hygieničkou 
Krajské zdravotní  a má v  ges-
ci přípravu a koordinaci očko-

vacích center v celém Ústeckém 
kraji, jejichž součástí jsou právě 
i mobilní očkovací týmy.   (nov)

Krajská zdravotní začala očkovat  
lidi ve vyloučených lokalitách

ÚSTECKÝ KRAJ - Mobilní vakcinační tým Ústeckého kraje, který má 
základnu v Masarykově nemocnici v Ústí nad Labem, začal očkovat 
proti nemoci covid-19 lidi ve vyloučených lokalitách. 

Čtyřčlenné osádce sanity Zdravotnické dopravní služby Krajské zdra-
votní, vybavené  jednodávkovou vakcínou od firmy Johnson&John-
son,  se podařilo přesvědčit k  podstoupení vakcinace během výjezdu 
v Neštěmicích  50 lidí.

Nadace poděkovala zdravotníkům certifikáty 
ÚSTECKÝ KRAJ - Krajská zdravotní převzala od Nadace Charty 77/Konta Bariéry poukázky na nákup 
v internetovém obchodě www.kosik.cz. Nadace tímto způsobem poděkovala zdravotníkům za jejich 
práci v období covidové pandemie. 
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P orušené paragrafy

Nadýchal  
čtyři promile

MOST – Strážníci díky ka-
merovému systému zajisti-
li podnapilého muže, který vy-
šel z restaurace a usedl za vo-
lant a odjel. Strážníci se ho po-
koušeli zastavit výstražným svě-
telným  a zvukovým zařízením. 
Řidič však  nereagoval a pokra-
čoval v jízdě. Při otáčení v jed-
nosměrné ulici, kdy málem do-
šlo ke střetu se služebním vo-
zidlem městské policie, zjistil, 
že složitější manévry nezvlád-
ne, honičku vzdal. „Řidič stráž-
níkům předložil doklady a uve-
dl, že řidičský průkaz mu někdo 
odcizil. Při jednání s řidičem by-
lo zřejmé, že je pod vlivem alko-
holu nebo jiné návykové látky 
a strážníci proto na místo přivo-

lali hlídku Policie ČR,“ informo-
val Vlastimil Litto z MP v Mos-
tě. Hříšník nadýchal 4 promile 
alkoholu. 

Krádež  
luxusního kola

MOST – Při kontrolní čin-
nosti strážníci narazili na mu-
že na jízdním kole zn. Merida. 
Díky místní znalosti strážníci 
věděli, že muž nemá prostřed-
ky na legální pořízení kola vyš-
ší cenové kategorie.  „Při vysvět-
lování muž tvrdil, že kolo dostal 
a na tom si trval,“ informoval 
Vlastimil Litto z  městské poli-
cie. Strážníci zjistili, že má jízd-
ní kolo odlehčený rám z car-
bonu, speciální ráfky a naviga-
ci značky Garmin a další vyba-
vení. Díky QR kódu na spodní 

straně rámu kola zjistili, že se 
jedná o kolo od 100 tis. Kč výše. 
Strážníci vypátrali majitele, kte-
rému se kolo ztratilo v dopoled-
ních hodinách a jeho odcizení 
ještě nestačil ani oznámit. 

Šroťáci „řádili“ 
v nemocnici 

MOST – Tři muži byli zadr-
ženi v  areálu mostecké nemoc-
nice při krádeži barevných ko-
vů, a to díky oznámení náhod-
ného svědka, který si všiml po-
hybu osob na střeše. Na místo 
vyrazili strážníci, kteří v  budo-
vě, která je prázdná a zakonzer-
vovaná, zadrželi trojici mužů. 
Ti nereagovali na výzvy  a před 
strážníky se schovávali. Pode-
zřelí po zadržení skončili v  ce-
le Police ČR. Policisté zjistili, 

že muži překonali téměř dvou-
metrový plot a vnikli do objek-
tu rozbitým oknem, kde se měli 
pokusit odcizit elektrické kabe-
ly. Policisté u mužů  zajistili  ná-
řadí, rukavice, nože, dvě zbraně 
a vysílačky. Hrozí jim až dvoule-
tý trest odnětí svobody.     

Střílel holuby  
na sídlišti 

MOST – V  ulici Vrchlické-
ho střílel neznámý muž holuby. 
K události přijela hlídka stráž-
níků. Prověřili čtyři mladé mu-
že a airsoftovou dlouhou střel-
nou zbraň. Její majitel doznal, 
že několikrát vystřelil. Strážní-
ci zbraň zabavili  a  záležitost se 
všemi poznatky a obrazovým 
a zvukovým záznamem předa-
li k přestupkovému řízení.  (sol)

„Skleníky chce teplárna  posta-
vit na pozemcích, které dříve slou-
žily jako úložiště popílku, vápen-
ce a vody a nelze na nich posta-
vit stavebně náročnější stavby,“ 
vysvětlila mluvčí United Ener-
gy Miloslava Kučerová. Skleníky 
by měly stát na deseti hektarech 
půdy v okolí Mostu, kde teplár-
na plánuje zaměstnat až sto pa-
desát lidí.  

Důvod, proč chce komořan-
ská teplárna využít zbytkové tep-
lo právě tímto způsobem, je po-
dle mluvčí potravinová soběstač-
nost. „Toto téma nabralo ještě více 
na významu v době koronavirové 
krize, kdy se zhoršila dostupnost 
ovoce a zeleniny. Naše republika 
patří mezi poslední země v pro-
dukci zeleniny na obyvatele v ce-
lé Evropě. Naprostou většinu ze-
leniny dováží ze zahraničí, Če-
ši přitom čím dál více upřednost-
ňují chutnou a kvalitní zeleninu,“ 
dodává mluvčí.  Dalšími důvo-
dy, proč teplárna o zmíněném  
projektu uvažuje, je podle jejích 

slov  také využití cenově výhodné 
elektřiny a tepla z přímého napo-
jení na teplárnu v  Komořanech 
a ekologický efekt. „Teplárna se 
postupně připravuje na dekarbo-
nizaci zdroje. Teplo i elektřina bu-
dou vyráběny z biomasy. Výroba 
z obnovitelných zdrojů je nejčistší 
využití energie. Pěstování zeleni-
ny tedy bude s nulovou uhlíkovou 
stopou,“ vysvětluje mluvčí a do-
dává: „Vzhledem k postupující de-
karbonizaci celého regionu a s tím 
spojené propouštění zaměstnanců 
tento projekt navíc umožní udržet 
zaměstnanost nejen v teplárně, ale 
také nabídne novou, zajímavou 
práci v čistém prostředí.“

Provoz skleníků by neměl ni-
jak rušit. „Mluvíme o pozemcích 
v průmyslové, nikoliv v zástavbové 
oblasti. Absenci světelného smogu 
lze navíc zajistit využitím moder-
ního odstínění, které nejenom že 
zabrání pronikání světla do okolí, 
ale také zamezí úniku tepla mimo 
skleník,“ uzavírá mluvčí.

(nov)

KOMOŘANY - Teplárna Komořany se zabývá přípravou projektu vy-
užití zbytkového tepla pro pěstování zeleniny. Jinými slovy se jedná 
o stavbu skleníků, kde by se pěstovala  rajčata. 

Teplárna ví, co se zbytkovým teplem
Bude stavět skleníky a pěstovat zeleninu

MEZIBOŘÍ – Letošní způsob léta 
je poněkud obtížný především 
pro technické služby. Ty mezi-
bořské si musely naordinovat 
sobotní směnu, aby zvládly po-
sekat rychle rostoucí trávu. 

Časté deště, dostatek vody 
a teplo svědčí zeleni. Své o tom 
vědí i v  Meziboří. „Tráva roste 
mnohem rychleji a je hustší. Se-
kání je proto pomalejší a nároč-
nější,“ říká vedoucí odboru vý-
stavby, majetku a životního pro-
středí Gabriela Soukupová. Za-
tímco vloni se během sezóny 
sekala tráva v  celém městě jen 
dvakrát, letos už začíná třetí ko-
lo. „Tráva je na některých mís-
tech ještě nízká, ale vysoko vyros-
tou například šťovíky. A tak mu-
síme zase sekat. Situaci kompli-
kuje častý déšť. Bezprostředně po 
dešti se hustá mokrá tráva sekat 
nedá,“ doplnila Gabriela Souku-
pová. 

A tak se letošní léto musí Me-
zibořští smířit s tím, že není trá-
va v celém městě neustále střiže-
ná na super krátko. Na druhou 
stranu je ale mnohem zelenější 
a šťavnatější a rozhodně nehro-
zí vyschlá žlutá strniště, která 
byla vidět v  suchých a extrém-
ně horkých měsících minulých 

let. „Deštivé počasí je ideální pro 
nově zasazené stromy a keře. Dí-
ky počasí nám neuschl žádný no-
vý kus a všem by se dobře daři-

lo. Pokud by tedy záleželo jen na 
počasí. Tři mladé stromky zni-
čili vandalové. Stromky ulomi-
li a už se nedaly zachránit. Mu-

seli jsme vysadit nové. Jeden na-
víc jsme umístili u lavičky u nové 
květinové louky,“ říká dále Gab-
riela Soukupová.                     (ink)

Mokré léto komplikuje sekání trávy

Květinovou louku získalo město darem od skupiny Sev.en Energy. Vysazena byla v květnu a už dnes jsou první 
květiny k vidění. V plné kráse ale bude louka až příští léto.
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Seznam distribučních 
míst týdeníku Homér

Most
Fotoateliér Žihla, Magistrát 

města Mostu, čerpací stanice GO, 
SBD Krušnohor, knihovna, Italská 
cukrárna, Hotel Cascade, kavárna 
Taboo, Autodrom Most, divadlo, 
Archa Most, autobusy Kavka, hos-
pic, HSRM, fotbalový stadion Most, 
Hipodrom Most, dopravní pod-
nik, Bilbo, Astra, vlakové nádraží, 
Aquadrom, Central Most

Litvínov a okolí
Schola Humanitas, Městský 

úřad Litvínov, OMW, Fitness Flo-
ra, čerpací stanice GO, Unipet-
rol, KSK Komořany, United Ener-
gy,  a.  s., Městský úřad Meziboří, 
Domov důchodců Meziboří, Cita-
dela, Resort Loučky, Spolužití, Ten-
ba, knihovna, zimní stadion, Pod-
krušnohorská poliklinika, plavecký 
bazén, hospoda Černice, zdravot-
ní středisko Horní Jiřetín, Městský 
úřad Horní Jiřetín

Ostatní města a obce
Líšnice, Polerady, Havraň, Vrsk-

maň, Bílina, Malé Březno, Strupči-
ce, Teplice, Jirkov, Chomutov

DALŠÍ ZPRÁVY A ZAJÍMAVOSTI NAJDETE NA WWW.HOMERLIVE.CZ

Radní stanovili, že stipendi-
um může získat maximálně  20 
studentů, pro které je připraven 
1 mil. 850 tis. Kč. Pro zdravot-
ní služby akutní lůžkové péče 
získá stipendium 13 studentů, 
pro zdravotní služby následné 
lůžkové a dlouhodobé lůžkové 
péče 3 studenti. V případě ne-
naplnění počtu z  důvodu ne-
splnění podmínek Stipendij-
ního programu nebo nezájmu 
žadatelů, budou upřednostně-
ny potřeby poskytovatelů akut-
ní lůžkové péče. Na studiu Lé-
kař s  odborností praktický lé-
kař nebo praktický lékař pro 
děti a dorost, nebo zubní lékař, 
anebo farmaceut dostanou sti-

pendium 4 studenti.  V  přípa-
dě nenaplnění počtu z důvodu 
nesplnění podmínek Stipendij-
ního programu nebo nezájmu 
žadatelů, budou upřednostně-
ny potřeby poskytovatelů akut-
ní lůžkové péče. Při nenaplnění 
počtu žadatelů  z důvodu nespl-
nění podmínek Stipendijního 
programu nebo nezájmu žada-
telů, lze zvýšit počet studentů 
v kterémkoli kriteriu.

Lhůta pro podání žádostí je 
od 12. srpna  do 30. září. Ter-
mín vyhlášení výsledků pro-
běhne nejpozději do 30. listo-
padu.

Radní schválili také další Sti-
pendijní program, a to Stabili-

zace nelékařských zdravotnic-
kých pracovníků v Ústeckém 
kraji.

Pro dvacet studentů je v tom-
to programu připraveno 600 tis. 
Kč. Stipendia budou rozdělena 
následovně: stipendium může 
získat deset všeobecných ses-
ter a po jednom stipendiu pak 
obor dětská sestra, porodní asi-
stentka, ergoterapeut, radiolo-
gický asistent, zdravotnický la-
borant, zdravotně sociální pra-
covník, nutriční terapeut, kli-
nický psycholog, klinický lo-
goped a fyzioterapeut. 

Lhůta pro podání žádostí od 
12. srpna do 30. září. Výsledků 
se žadatelé dozvědí nejpozději 
do 30. listopadu. Podrobné in-
formace na www.kr-ustecky.cz 
v sekci „Dotace a granty“. 

(nov)

Studenti medicíny, hlaste se o stipendia!
ÚSTECKÝ KRAJ - Radní Ústeckého kraje schválili Stipendijní pro-
gram Stabilizace lékařů, zubních lékařů a farmaceutů v Ústeckém 
kraji pro akademický rok 2021/2022.

Karta SeniorPas je určena pro 
občany, kteří dovršili 55 let. Jed-

ná se o systém slev na výrob-
ky a služby poskytované držite-

lům karet SeniorPas. Slevy jsou 
z oblasti zdravotnictví, lázeň-
ství, wellness, cestování, muzea 
apod. Karta je zájemcům vydá-
vána zdarma. Můžete se regist-
rovat sami na webových strán-
kách www.seniorpasy.cz nebo 
osobně na kontaktních místech. 
SeniorPas přináší celoroční sle-
vy v rozsahu 5–50 %, doplně-
né navíc o sezónní a bonusové 
slevy v oblastech: zdravotnic-
tví, lázeňství, wellness, cestová-
ní, stravování, ubytování, vzdě-
lání, muzea, galerie, spotřební 
nákupy.

Karta SeniorPas  je nepřenos-
ná a platná pouze pro svého dr-
žitele (registrace jednotlivce). 
Registrace párů a rodin není 
možná. O kartu pro svého seni-
ora mohou požádat i jeho blíz-
cí (partner, rodina, přátelé atd.).

                                       (nov)

Kraj podporuje SeniorPasy
Karta nabízí slevy a výhody

ÚSTECKÝ KRAJ - Ústecký kraj podporuje projekt SeniorPasy, který nabízí rozmanitou nabídku slev a vý-
hod, které lze využít jak při trávení volného času, kulturních a sportovních aktivitách, cestách za pozná-
ním, při péči o sebe, vzdělávání, tak i při běžných nákupech.

Můžete se registrovat sami na webových stránkách www.seniorpasy.cz 
nebo osobně na kontaktních místech.

 O kartu pro svého seniora mo-
hou požádat i jeho blízcí.

Hejtman Jan Schiller  zavítal 
do Třebívlic, kde bylo odhale-
no na Komenském náměstí no-
vé  sousoší Johanna Wolfganga 
von Goethe a Ulriky von Levet-
zow. Tyto osobnosti byly totiž 
na Třebívlice napojeny. Sedm-
náctiletá Ulrika, nevlastní dce-
ra majitele třebívlického panství 
Františka Klebelsberga, se v ro-
ce 1821 setkala s tehdy 72letým 
německým básníkem J. W. Goe-
them. Vznikl mezi nimi hlubo-
ký citový vztah. Setkali se ještě 

v letech 1822 a 1823. Básník po-
žádal o ruku Ulriky, ta ho však 
odmítla. Ulrika se již nikdy ne-
provdala. Vztah těchto dvou by-
tostí se stal symbolem roman-
tické, čisté a  nenaplněné lásky. 
Od roku 1824 žila Ulrika trva-
le v Třebívlicích. Pro třebívlické 
panství byla přínosem, věnova-
la se přírodě, měla zájem o kul-
turu, umění a pečlivě se stara-
la o své poddané. Zemřela se-
šlostí věkem roku 1899 ve věku  
95 let.                                     (nov)

Hejtman odhalil Ulriku a Goetha
ÚSTECKÝ KRAJ - Hejtman Ústeckého kraje Jan Schiller slavnostně 
odhalil v obci Třebívlice  sochu JohanaWolfganga  Goetha a baronky 
Ulriky von Levetzow (na snímku).
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Slevová tankovací 
karta na 5 let

Nízké splátky
s nulovým 
navýšením

Nejvýhodnější Hyundai
pojištění s možností
nulové spoluúčasti0%

Sada zimních
pneumatik
zdarma

BAYON. Nové SUV.

Již od

Kč

Autosalon Most s. r. o.
Nad Koridorem 776, Most
Číslo: 775 424 040
www.automost.hyundai.cz

Ewa Farna 
na Loučkách
LITVÍNOV –  Klub Attic Litvi-
nov  zve na koncert   Ewy Farne, 
který se uskuteční 18. září na 
Loučkách. Vstupenky jsou již 
v prodeji.

Vstupenky zakoupíte v před-
prodeji na www.ticketstream.
cz, v květince JaGa v Ukrajin-
ské  ulici nebo v recepci Hote-
lu Loučky. Děti do pěti let ma-
jí vstupné zdarma. Areál bude 
otevřen od 17 hodin, v 18 hodin 
zahraje předkapela Trocha klidu 
a od 20 hodin Ewa Farna.  (nov)
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Krušné hory jsou od jara do podzimu rájem pro cyklisty. Stačí si jen 
zvolit náročnost a délku výletu, sednout na kolo a vyrazit. A kdo si 
sám netroufá, může využít nabídku cyklojízd s Destinační agentu-
rou Krušné hory a vyjet do hor s  průvodcem. Odměnou mu bude 
nejen zážitek ze super jízdy, ale také zasvěcený komentář ke každé-
mu pěknému místu, které bude skupina míjet. A že jich v Krušných 
horách je nepočítaně.

„Cyklovýlety se pořádají od loňského roku. Byl to takový nápad, jak 
lidem zpříjemnit výlety do hor. Někdo si sám trasu nedokáže naplá-
novat, jiný chce jet ve skupině a nemá partu cyklopřátel a další upřed-
nostňuje průvodce, který mu dává během jízdy zasvěcený výklad. 
Cyklovýlety jsme zahájili turistickou sezónu v Krušných horách,“ říká 
ředitelka agentury Petra Fryčková. První trasa vedla z Nového Měs-
ta v Horách na Klíny. A hned napoprvé to byl veliký úspěch. Cyklis-
té si žádali přídavek, a tak se jelo znovu a znovu. Dnes už jsou cyk-
lojízdy pravidelnou akcí. „Naše letošní první vedla na Kaňkov. Dal-
ší plánujeme na srpen. To se vypravíme do německého Marienbergu. 
Cestou jsou krásné výhledy, na náměstí v Marienbergu se dá sednout 
do kavárny, vypít si kávu a dát si zákusek,“ láká cyklisty cykloprů-
vodkyně Petra Petrlíková. Kdo chce vyjet s průvodcem, může si ter-
mín ohlídat na FB Krušné hory – volný čas a turistika, na instagra-
mu nebo přímo na webových stránkách agentury www.krusneho-
ry.eu. „Je dobré, aby se lidé přihlašovali jmenovitě s kontakty na sebe, 
buď přes dotazník, který bývá u události na FB nebo přes mail info@
krusne-hory.org. Je to důležité,  abychom mohli rychle přihlášené in-
formovat o případných změnách, jako je špatné počasí nebo o tom, že 
se akce z nějakého závažného důvodu ruší. Po prázdninách budeme 
s cyklovýlety pokračovat až asi do října, podle počasí,“ doplnila Petra 
Petrlíková. Cyklojízdy jsou pro středně zdatné cyklisty a trasy jsou 
kolem 50 až 100 km. Mohou s námi jezdit i děti. Trasy nebývají pří-
liš náročné. I stokilometrový prunéřovský přivaděč ujelo dítě.   (ink)

Do Krušných hor na Kole s průvoDcem i bez

Tipy cykloprůvodkyně Petry Petrlíkové na výlety v Krušných horách 

Jezeří –  
zámek a vyhlídka 

Dojedete z Černic po značené cyklotra-
se. Pokud si chcete udělat zajížďku do 
novodobé divočiny, zastavte se v Černi-
cích u hospody, přes QR kód si do mobilu 
načtěte cyklotrasu 7eko track.

duchcov – park,  

vyhlídková věž

Kolem Duchcova je míst k projížďkám 

dost a dost. Cyklostezky tu na sebe na-

vazují. Zajímavá projížďka je alejí pa-

mátných jilmů, na kterou narazíte na 

konci Duchcova směrem do Háje. Když 

sesednete z kola, je zámecký park jako 

stvořený k procházkám.

komáří vížka –  

cínovec – restaurace  

krušnohorský dvůr 

I cyklisté se mohou na Komáří vížku ne-

chat vyvést lanovkou. Jedná se o tech-

nickou památku a stojí za svezení.

Jezero most
K nové trase kolem jezera není co dodat. 
Snad jen plavky s sebou. A pokud budete 
mít chuť, zajeďte si kousek do Podkruš-
nohorského technického muzea do nové 
expozice hlubinného dobývání. Je to ev-
ropská rarita.  

FláJe –  
dlouhá louka

Flájská přehrada sama o sobě je nádher-ným cílem. V okolí navíc najdete Flájský plavební kanál. Místní informační cent-rum je také příjemné místo k odpočinku.

loučná pod klínovcem –  
vápenka

Na Vápenku narazíte, když pojedete 
z Loučné pod Klínovcem do Kovářské. 
Je součástí Hornické krajiny Krušnohoří 
a má své originální kouzlo. 

www.branadocech.cz


